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Детските играчки, ле-
ките автомобили и мотори-
те оглавяват класацията за 
най-опасните стоки, откри-
ти на европейските пазари 
през миналата година. това 
разкрива годишният доклад 
на европейската система за 
известяване за рискови про-

дукти на портала Safety Gate, 
цитиран от наши медии. ня-
кои детски стоки крият опас-
ности от нараняване или за-
давяне. 

От България и ирландия 
най-много сигнали в Брюк-
сел са постъпили за вредни 
химически продукти. От 

нашата страна най-често оп-
лакванията са от електронни 
цигари и течности за тях.

Швеция е подала най-
много сигнали за козметика. 
словакия най-често е алар-
мирала за опасни бижута, 
Румъния - за дрехи и тек-
стил, испания и Полша - за 

играчки.
сигналите за опасни ав-

томобили се подават не само 
от България, но и от Порту-
галия, Франция и Германия. 
От норвегия преобладават 
данните за електроуреди.

Безсилието 
на МВР

МФ иска нов таван за плащанията в брой

играчките и колите  
най-опасни в Ес
Първисмепосигналисрещунекачествениелектронницигари
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Министерството на финансите предлага прагът за плащанията 
в брой да бъде намален от 10 000 на 5000 лева. Ограничението ще се 
прилага и при плащанията в чуждестранна валута. 

авинообразен е ръстът на сигна-
лите за купуване на гласове - със 17% 
повече до момента при тези избори в 
сравнение с предишните. Образува-
ните досъдебни производства - двой-
но повече, отчете вътрешният минис-
тър иван Демерджиев (стр. 3).  

какво означава това признание? 
Звучи като оправдание, като израз 
на безсилие МвР да се справи с 
проблема. 

Продавачите и купувачите на 
гласове за предстоящия вот си имат 
имена и МвР разполага с достатъчно 
оперативни данни да ги профилакти-
ра. но явно не го прави. Защо?! До-
сега не сме чули за някакви сериозни 
арести, освен за няколко кмета на ро-
допски села. 

сухата статистика за растящ 
брой досъдебни производства в тази 
връзка никак не успокоява. От годи-
ни схемата за търговия с вот е добре 
организирана и срива доверието на 
хората в избирателната и в политиче-
ската система.

търговията с вота си има йерархия 
- тартори и изпълнители, като задача-
та на последните е да контролират 
гласуването по секциите в изборния 
ден. които си вършат безпрепятстве-
но и нагло работата под политически 
и властови чадър.

Публична тайна е обаче, че на 
много места в страната тази покуп-
ко-продажба си върви с негласното 
мълчание и на местните РДвР-та, 
очевидно замесени в далаверата. 

л

Валентин ГЕОРГИЕВ

Снимкибта

Стр. 8

обМислят 
МиниМална 
заплата 
от 940 лв.

Стр. 5

„лЕвски” 
влЕтя в топ 4
слЕд успЕх 
над арда

Стр. 15

Жители на пет села от община “Марица” протестираха в с. Трилистник с искане да се 
почисти и укрепи коритото на река Стряма. Те се опасяват, че голямото наводнение 
в Карловско може да се повтори. Хората заплашиха с бойкот на изборите, ако не се вземат мерки

вкадър

влади въргала:
това дЕтЕ 
нЕ Е твоЕ, то Е 
общЕствЕно

корнЕлия нинова:
няМа да позволиМ 
да сЕ вдигат данъци 
и рЕжат доходи

русия
с критика
къМ донЕв 
заради паМЕтника
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Водачът на “БСп за Бъл-
гария” в Стара Загора Георги 
Гьоков представи листата и 
предизборната платформа на 
коалицията пред избиратели 
в гурковското село паничере-
во. на срещата присъстваха и 
кандидатите за народни пред-
ставители Велина Атанасо-
ва, Сашо Лозанов и неделин 
матев, които изразиха своите 
послания за 49-тото народно 
събрание.

Георги Гьоков подчерта, че 
БСп обещава, но и изпълнява 
своите приоритети, когато е 

във властта, а в парламента 
доказа, че може да отстоява 
най-доброто, за да се живее в 
България до достойни стари-
ни. той припомни, че социа-
листите в 48-тото нС се пре-
бориха и за увеличението на 
минималната работна заплата 
и ще продължат да защитават 
исканията на българите.

“Срещаме подкрепа за 
това, което направихме в пра-
вителството, въпреки че не 
е задоволително на фона на 
днешните цени и инфлация. 
млади хората споделят, че са 

признателни за безплатните 
детски градини и ясли, за май-
чинството, което стана на 710 
лв. Работници са ни благода-
рили за минималната работна 
заплата”, коментира Гьоков. 

той припомни, че на соци-
алистите им е коствало много 
да защитят необходимото за 
възрастните и младите, за со-
циалната грижа за българите, 
а сега чуват как други партии 
развяват посланията им и се 
хвалят с политиката на БСп.

“Ще въведем таван на це-
ните на основните хранителни 

стоки, за да се нормализира 
пазарът. Ще създадем програ-
ма за компенсации за цената 
на газ, вода и парно. Ще осво-
бодим от данък стартиращи 
компании, ще направим не-
облагаем минимум в размер 
прага на бедност, като първа 
стъпка към прогресивно подо-
ходно облагане и без данък ще 
са доходите от труд на млади-
те до 26 години. предлагаме 
преизчисляване на пенсиите 
към 2021 г.”, обобщиха канди-
датите за народни представи-
тели по време на срещата. 

местните хора благода-
риха на Георги Гьоков за на-
расналите пенсии, както и за 
последователната социална 
политика, която води БСп. те 
изразиха удовлетворението си, 
че в листата има много млади 
и активни хора, които са екс-
перти с различни професии. 

“Лошото състояние на при-
ходите на държавата се дължи 
на безхаберието на служебно-
то правителство, което не ус-
пява да си събере данъците”, 
каза още Георги Гьоков в тв 
интервю.

посещение на вагонния завод в Бургас направи водачът на листа-
та на “коалиция БСп за България” за 2 мИР-Бургас инж. петър къ-
нев, дългогодишен председател на парламентарната икономическа 
комисия. той бе поканен от изпълнителния директор и собственик 
на предприятието Васил данев. те обсъдиха въпроси, свързани със 
състоянието на икономиката в държавата, проблемите с непрекъс-
натото провеждане на избори и липсата на постоянно правителство, 
темата за войната в Украйна. двамата обобщиха, че е крайно време 
българските политици да застанат в една правилна посока и да наме-
рят разбирателство за създаване на работещо правителство.

“БСп активно участваше във всички решения, които се взеха, 
най-вече за облекчаване работата на българския бизнес с компенса-
циите за повишаващите се цени на електрическата енергия. Усили-
ята за подкрепа на бизнеса ще продължат”, заяви след срещата инж. 
петър кънев. 

той се срещна и с жители на карнобат заедно с кандидатите за 
народни представители тодор Байчев, Анелия Вичева, Аспарух Ива-
нов и драгомир Чолаков. те бяха придружени от областния лидер 
на социалистите Стойко танков и общинския председател на БСп в 
Бургас Живко Господинов.

“ние винаги сме били последователни в дейст-
вията си. на първо място следваме социалната ни 
програма, заложили сме на повишаване на доходите. 
Сега това е важно, тъй като постоянно се увеличават 
цените в магазините. Ако днес една стока, която е 
от първа необходимост е на една цена, то утре може 
да е поскъпнала, а това е проблем за хората. Реално 
няма никакво основание цените да бъдат повишавани. 
трябва да се наложи таван на цените веднага”, заяви 
водачът на “БСп за България” в област добрич мая 
димитрова в ефира на БСтВ. 

тя сподели, че една от следващите цели е  искането 
да се увеличи стипендията на майки студентки от 2800 
лева на 7000 лева.

димитрова подчерта, че БСп е била двигател на 
всичко, което се случи в социалната сфера. “доказахме, 
че минималната пенсия от 300 лева може да достигне 
до 467 лева. майчинството през втората година може 
да следва минималната работна заплата, показахме, че 
може да има безплатни детски градини и ясли”, комен-
тира още мая димитрова. Затова тя бе категорична, че 
БСп не дава напразни обещания и ще покаже какво 
може и в следващото народно събрание.

като водач на листата на БСп във Видин Филип 
попов заяви, че в последните 10 години целият Севе-
розапад се е превърнал в опитен резерват. пред БСтВ 
той коментира, че за управляващите Видин все едно 
не е част от България. 

“ние сме най-изостанали, най-бедни, най-безра-
ботни. демографската криза при нас е катастрофа”, 
заяви още попов. той припомни, че БСп са успели да 
извоюват 50% от всички европейски финансирания 
да отидат в Северна България, а докато докато корне-
лия нинова беше министър на икономиката, се опита 
да стартира проект специално за Видин за индустри-
алната зона на стойност 37 млн. лв. 

по думите му единствената перспектива за хората 
в тези региони е “БСп за България”. 

“на срещите ми по места призовавам хората да не 
се продават. Защото това престъпление във Видин е 
жестоко. нека да гласуват за когато преценят, но да 
не продават тяхното бъдеще и това на децата им за 50-
100 лева”, призова социалистът и допълни, че при по-
следните избори със същия министър на вътрешните 
работи, спазването на честността и прозрачността на 
изборите е било пълен провал.

Увеличаването на пенсиите, дейността на пенсионерски-
те клубове и липсата на ремонти на пътища в малки насе-
лени места обсъди с местни жители водачът на листата на 
“БСп за България” в перник Борис Цветков. 

той се срещна с членовете на клуб “Железничар”, кой-
то е един от най-големите пенсионерски клубове в районa, 
и представи социалните политики на партията, сред които 
са увеличението и преизчислението на пенсиите. присъст-
ващите поставиха въпроса за подпомагане на дейността на 
читалищата и пенсионните клубове.

Цветков се срещна и с поддръжници в домове за стари 
хора в с. долна диканя, с. Извор, община Радомир и с. Фи-
липовци, община трън. пред тях той припомни социалните 
постижения на БСп и обеща партията да продължи да отсто-
ява своите ангажименти.

Цветков посети и кв. “Църква”, където бяха поставе-
ни важни въпроси като безработицата, липсата на аптека 
и транспорт, както и сериозното замърсяване от големите 
предприятия. В с. Боснек, община перник, хората се оплака-
ха, че откакто е построен пътят до селото преди половин век, 
не  е правен основен ремонт и той е опасен.

ГеорГиГьоков:

БСП обещава и изпълнява 
приоритетите си
Младитехоратасанипризнателнизабезплатнитедетски
градинииясли,заявиводачътналистатавСтараЗагора

инж.Петъркънев:

Усилията за подкрепа 
на бизнеса ще продължат

Листата на коалиция "БСП за България" в 15 МИР, с водач Румен Гечев, проведе предизборна 
среща с обществеността на Долни Дъбник. Акцентите на дискусията бяха върху финансовата 
стабилност, решенията на БСП за овладяване на инфлацията и повишаване на доходите

МаяДиМитрова: ФилиППоПов:БорисЦветков:

Най-важно е да 
повишим доходите 

Северозападът стана 
опитен резерват

Ще продължим 
да настояваме за 
увеличение на пенсиите
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"оценявайте ни по дейст-
вията и резултатите, не само 
по думите и обещанията. За-
ставаме пред вас с отчет за 
добре свършена работа. С 
достойнство, че това, за което 
ни изпратихте в парламента 
и правителството, свърши-
хме и то  достигна до всяко 
българско семейство", зая-
ви  лидерът на бСп и водач 
на листата в 25 мир в София 
корнелия нинова на среща с 
граждани в столицата. С нея 
бяха водачите на листите в 23 
и 24 мир Христо проданов 
и георги Свиленски, както и 
кандидати за народни пред-
ставители.

пред социалисти, симпа-
тизанти и избиратели нинова 
припомни част от постижени-

ята на бСп в последната годи-
на в полза на децата, младите, 
работещите, социално слаби-
те и пенсионерите. тя посочи 
безплатните детски градини и 
ясли, безплатните учебници 
до 12-ти клас, еднократната 
помощ от 300 лв. на всяко 
дете от 1-ви до 4-ти клас, уве-
личените майчинство, детски 
надбавки и необлагаемият 
минимум за работещи семей-
ства с деца.

нинова увери, че бСп 
няма да подкрепи предложе-
ния бюджет от служебния 
кабинет, който предвижда 
вдигане на данъци и орязване 
на социални разходи. Според 
нея в този недоимък и бед-
ност, доходите трябва да рас-
тат, а данъците да се запазят 

такива, каквито са. нинова бе 
категорична, че българските 
социалисти не приемат дори 
и намек, че държавата е пред 
фалит и че това се дължи на 
пенсионерите и децата, и на 
увеличените разходи за тях.

"държавата има пари, 
просто трябва здрава ръка, ко-
ято да събере приходите. там 
е проблемът - несъбираемост-
та на приходите, контрабан-
дата и кражбите. това ще е и 
нашето усилие - максимално 
събиране на тези приходи, за 
да продължим със социалната 
политика", обясни нинова.

тя подчерта, че бСп до-
край ще настоява за преизчис-
ляване на всички пенсии със 
средноосигурителен доход от 
предишната година. майчин-
ството през втората година 
трябва да бъде равно на мини-
малната работна заплата, как-

то ида се подпомогнат май-
ките студентки с еднократна 
помощ. Същото важи и за 
семействата с репродуктив-
ни проблеми, които трябва да 
получават безплатна помощ 
от държавата.

Според нинова за соци-
алната политика трябва да се 
гарантира и икономиката. тя 
припомни, че благодарение 
на действията на бСп в ре-
довното правителство, бълга-
рия е излязла на първо място 
по промишлено производство 
в европа.

"ние не приемаме, че дър-
жавата не трябва да се намес-
ва и това е разликата ни от 
другите партии. те са десни, 
либерални, глобалистки, под-
крепящи войната и джендър 
идеологията. ние сме лява, 
социална партия, която иска 
увеличаване на ролята на дър-

жавата, запазването семей-
ството и защитата на децата. 
това е изборът днес. Защото 
пп и герб не са алтернати-
ва една на друга, те са едно и 
също", категорична бе корне-
лия нинова.

през почивните дни ли-
дерът на бСп се срещна с 
избиратели, които напълниха 
залите във Видин, монтана и 
козлодуй.

"ние сме единствената 
партия, която през всички 
години, без да се съобразява 
с конюнктура, сме "за" раз-
витие на ядрената енергети-
ка. европейската комисия 
призна ядрената енергия за 
чиста и зелена. Сбъркани пра-
вителства съсипаха идеята 
за строеж на аеЦ"белене". 
В българия има място за две 
електроцентрали", коментира 
в козлодуй нинова. 

"В бСп сме категорични - по-високи доходи и силна 
държавна подкрепа за хората, а не по-високи данъци и нова 
финансова тежест. това е решението във време на криза", 
заяви водачът на листата на бСп в София-област иван 
Ченчев по време на среща с жителите на елинпелинското 
село Чурек. Заедно с него бе и георги янакиев, четвърти в 
листата на социалистите за 26 мир. 

Жители на Чурек, потоп и елешница благодариха на 
социалистите за това, че в края на 48-ия парламент не до-
пуснаха на територията на землището на трите села да бъде 
изграден завод за преработка на твърди битови отпадъци 
при спорни екологични параметри. След сигнала на депу-
тата от областта иван Ченчев цялата парламентарна група 
на бСп сезира институциите и внесе протестната подписка 
на хорото от трите села. 

"продължаваме борбата за моста на Чурек и изгражда-
нето на шумоизолираща стена на магистралата край село-
то", заяви водачът на листата.

бСп получи силна подкрепа от хората в Чурек, потоп 
и елешница за каузата си джендър идеологията да не бъде 
допусната в българското училище, както и българските 
деца и семейство да бъдат опазени.

“парите в държа-
вата са гарантирани и 
няма място за притес-
нение”, заяви водачът 
на “бСп за българия” 
във Варна и търгови-
ще борислав гуцанов 
в ефира на бнт. той 
коментира доклада на 
министъра на финан-
сите росица Велкова-
Желева, според който 
българия е заплашена 
от фалит и има сери-
озен проблем за под-
държането на фискал-

ната стабилност. 
“това, което на-

прави тази седмица 
министърът на финан-
сите, бих сравнил с 
атентат към държавата 
от рецидивист. Съща-
та тази дама направи 
такова изявление по 
време на предходните 
избори, когато обяви, 
че няма да има пари за 
пенсиите. Учуден съм, 
че я оставиха да бъде 
начело на хазната на 
българия”, заяви гу-

цанов.
Според него 16,7 

млрд. лева има в мо-
мента резерв по смет-
ките на страната ни, а 
когато борисов е пре-
дал властта през 2021 
г. този резерв е бил 8,2 
млрд. лева или двойно 
по-малко.

“не знам кой казва 
на финансовия минис-
тър какво да направи, 
но не вярвам тя да не 
е подготвена и да не 
знае тези цифри, които 

изнасям в момента”, 
допълни борислав гу-
цанов. 

той сподели, че 
страната ни е имала 4% 
ръст на икономиката, 
когато бСп е била в 
редовното правител-
ство и ако в момента 
служебният кабинет 
не се справя със съби-
раемостта, то трябва да 
си помисли дали няма 
проблем с корупцион-
ната практика през по-
следните месеци.

лавинообразен ръстът на 
сигналите за купуване на гла-
сове са установили от мВр. 
Сигналите за купуване на гла-
сове до момента са със 17% 
повече при тези избори в срав-
нение с предишните. Според 

вътрешния министър иван де-
мерджиев образуваните досъ-
дебни производства са двойно 
повече. 

"Сигналите растат посто-
янно, ако преди няколко дни 
бяха девет, сега са 48. наши-

те оперативни сигнали са над 
190, така че нарастват лавино-
образно", коментира министъ-
рът. Според него мВр познава 
хората, които се занимават с 
тази дейност, набелязани са и 
рисковите секции.

ИванЧенЧев:

Силна държавна  
подкрепа, а не нови 
финансови тежести

Лавина от сигнали за купуване на гласове

БорИславГуцанов:

Парите в България са гарантирани

КорнелИянИнова:

Няма да позволим да се 
вдигат данъци и режат доходи
Хазнатаимапари,
простотрябваздраваръка,
коятодасъбереприходите,
заявилидерътнапартията

Корнелия Нинова се срещна със симпатизанти в София в неделя

Лидерът на БСП бе посрещната от пълна зала във Видин
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министерството на фи-
нансите предлага прагът за 
плащанията в брой в страна-
та да бъде намален от 10 000 
лв. на 5 000 лв., като мярка за 
ограничаване на сивата иконо-
мика. това предвижда една от 
промени в данъчните закони, 
включена в пакета промени в 
данъчните закони. С тях слу-

жебният кабинет очаква тази 
година да увеличи приходите 
в хазната с около 6 млрд. лв. 
и да свие бюджетния дефи-
цит. проектът е публикуван 
за обществено обсъждане на 
сайта на финансовото минис-
терство.

"плащанията на територия-
та на страната да се извършват 

само чрез превод или внасяне 
по платежна сметка, когато са 
на стойност, равна или надви-
шаваща 5000 лв., предвиждат 
новите идеи на служебно-
то финансово министерство. 
ограничението ще се прилага 
и в случаите на плащания в 
чуждестранна валута, когато 
левовата им равностойност е 
равна на или надвишава 5000 
лв. по курса на БнБ в деня на 
плащането.

предлаганото ограничава-
не на плащанията в брой е в 
съответствие и с наложилата 
се практика в други държави 
членки на еС, като Белгия, 
Гърция, Испания, португалия, 
Франция, румъния, където 
прагът за плащанията в брой е 
2000 до 3000 евро, твърдят от 
мФ. 

И у нас периодично финан-
сови министри са предлагали 
ограничаване на плащанията в 
брой, но досега тази мярка ни-
кога не е намирала достатъчно 
подкрепа в парламента. 

За периода 2020-2022 г. 
държавата е предоставила по-
мощи и компенсации на биз-
неса, свързани с пандемията, 
енергийната криза и военните 
действия в Украйна общо в 
размер на 10,3 млрд. лева. най-
голяма е сумата за 2022 г. - 5,9 
млрд. лв., За 2020 г. предоста-
вените помощи са за 2,1 млрд. 
лв. , а за 2021 г. - 2,3 млрд. лв., 
посочва мФ. В същото време 
Ведомството на росица Вел-
кова дава данни за прогнозна-
та печалба на фирмите за 2022 

г. - 47 млрд. лв., плюс 1,425 
млрд. лв.  прогнозен облагаем 
доход на едноличните търго-
вци. В сравнение с печалбите 
за 2018 г. и 2019 г декларира-
ните данъчни печалби от дру-
жествата и облагаеми доходи 
от стопанска дейност като ед-
ноличен търговец значително 
нарастват за 2021 и 2022 годи-
ни със 100%, посочва мФ.

"анализът показва, че фи-

нансовата подкрепа от стра-
на на държавата във връзка 
с възникналите здравна и 
енергийна криза и военните 
действия в Украйна е била на-
временна и достатъчна, като 
е запазила не само съществу-
ващия бизнес, но е осигурила 
условия за неговото развитие 
и за генериране на печалби", 
твърдят от финансовото ми-
нистерство.

Подобнаидеяненова,новинагисеепроваляладосега

 

 

 

 

 

В Закона за корпоративното подоходно облагане пък се пред-

вижда въвеждането на нов налог - еднократно заплащане на 
“солидарна вноска” за свръхпечалбите, генерирани в периода от 
1 юли 2023 г. до 31 декември 2023 г.  Такава вноска ще правят 
всички фирми и еднолични търговци, генерирали свръхпечалби.  
Формулата е доста сложна - предлага се основата за определя-

не на солидарната вноска да бъде разликата между данъчната 
печалба за периода от 1 юли 2023 г. до 31 декември 2023 г. и 
50% от средната стойност, увеличена с 20 на сто, на данъчни-

те печалби за 2018, 2019, 2020 и 2021 години. 
Предлага се “солидарната вноска” да бъде в размер на 33% от 
данъчната основа, а периодът за облагане да бъде от 1 юли 
2023 г. до 31 декември 2023 г. Новият данък не освобождава 
фирмите от заплащането на 10% данък печалба. Т.нар. “со-

лидарна вноска” няма да се признава и за разход. Осигурените 
финансовите средства щели да се насочат към по-нискодоход-

ните домакинства по линия финансиране на пенсиите и други 
социални плащания. 

Въвеждат и „данък 
богатство“

 

 

 

- Предлага се от 1 юли 2023 г. връщане на 20% ДДС за ресто-

рантьорски и кетъринг услуги, за общата туристическа услуга 
и за фитнесите. В момента налогът за тези услуги е 9%. 
 

- От средата на година се въвежда акциз за течностите за 
електронни цигари, не съдържащи никотин, както и замести-

телите на тютюна, съдържащи никотин. 
 

- Всички стоки с висок фискален риск, които се превозват в 
страната в транспортни средства над 3,5 тона, да бъдат 
предварително декларирани пред приходните агенции. За тях 
ще се въведе и предварително деклариране на ДДС. 
 

- Във връзка с определянето на облагаемия доход от продажба 
или замяна на акции, дялове, компенсаторни инструменти, 
инвестиционни бонове и други финансови активи, в т.ч. и вир-

туални валути, както и от търговия с чуждестранна валута 
се предлага да се приспадат 10 на сто нормативно определени 
разходи. Досега данъкът върху тези доходи се определяше 
като разлика между реализираните доходи от продажбата 
на активите и цената на придобиването им. Сега Министер-

ството на финансите предлага този реализиран доход да бъде 
намален с 10% нормативно признати разходи и останалата 
сума да бъде облагана.

Какво се предлага 

“от следващата година минималната работна за-
плата ще достигне 940 лв.”, заяви пред Бнт служеб-
ният министър на финансите росица Велкова. това е 
заложено в тригодишната средносрочна прогноза, ко-
ято ще бъде представена в Брюксел и върху която се 
базира проектобюджетът за тази година. той ще бъде 
предложен на новия  парламент. по думите й през 
2025 г. минималната заплата ще се увеличи до 1038 
лв,, а година по-късно - до 1128 лв. 

през февруари народното събрание успя с кон-
сенсус да одобри нов ред за определяне на минимал-
ната работна заплата. Бе решено от януари 2024 г. тя 
да бъде 50% от средната, както е по европейската ди-
ректива. тя ще се изчислява на базата на данните от 
последните две тримесечия от 2022 г. и първите две 
тримесечия на 2023 г. 

“За първи път приходите не са планирани консер-
вативно”, обясни още Велкова, но за да се подсигури 
финансовото министерство, ще предложи два буфера 
в Бюджет 2023. 

“единият буфер е да не могат капиталовите разхо-
ди да бъдат пренасочвани за друг вид разходи. други-
ят буфер е 10% ограничаване на разходите, които мо-
гат да се разходват през 4-то тримесечие при условие, 
че не се нарушава салдото”, обясни тя.

Според нея членството в еврозоната не се отлага. 
“ако България успее да отговори на критерия за 

инфлацията и вкара бюджетният си дефицит в рамките 
на 3%, то няма причина страната да не приеме еврото 
през 2024 г.”, смята служебният финансов министър.

Графикът ще бъде 
спазен и газовата връз-
ка България - Сърбия 
ще бъде пусната в срок 
- през октомври. това 
каза служебният ми-
нистър на енергетиката 
росен Христов по време 
на проверката на напре-
дъка на дейностите за 
изграждане на между-
системната газова връз-
ка в района на село до-
брославци. министърът 
посочи, че 1,8 млрд. куб. 
метра годишно е капаци-
тетът на газовата връзка. 
Христов информира, че 
в момента с осем евро-
пейски държави се прави 
мащабен анализ на газо-
вия пазар в Югоизточна 
и Централна европа с 
цел другите държави да 
диверсифицират дос-
тавките си на газ, както 
е направила България. 
Затова страната ни има 
готовност за изграж-
дане на допълнителна 

компресорна станция на 
интерконектора, за да се 
увеличи капацитетът му 
до 3,2 млрд. куб. метра.

За управлението на 
проекта се прилага този 
подход, който се прила-
гаше и в изграждането на 
интерконектора Гърция - 
България, който е позво-
лил да се навакса изоста-
ването. “плътно всички 
структури работят и си 
обменяме на регулярна 
база информация, така 

че не само контролира-
ме, но и подпомагаме 
процеса”, добави минис-
тър Христов. той изтък-
на, че в момента няма 
никакви притеснения за 
завършване на проекта. 
Газовата връзка ще бъде 
с реверсивен поток - т.е. 
България може да купу-
ва газ и от Сърбия. ми-
нистърът обаче уточни, 
че основно се предвиж-
да интерконекторът да 
бъде използван в посока 

България - Сърбия, тъй 
като сръбската страната 
все още зависи от руския 
газ и те са запазили ка-
пацитет на терминала в 
александруполис, който 
България строи. “тази 
възможност за реверсив-
ни доставки ни дава една 
допълнителна сигурност 
в случай на нужда да 
доставяме газ от Цен-
трална европа”, обясни 
росен Христов, цитиран 
от Бта.

940 лв. минимална 
заплата от 2024 г.

Обещават газовата връзка  
със Сърбия да бъде пусната в срок

МФ иска таван от 5000 лв. 
за плащанията в брой
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честито!

ЛАКО ПЕТРОВ ЛАКОВ
на 100 години!

                 

от сърце ти желаем здраве, сили, бодрост и все 
така да ни даряваш с мъдрост, обич и човечност.

  

ЧеСтит ЮБилеЙ!

Български антифашистки съюз
Семейство Найденови

играчките, леките ав-

томобили и моторите ог-
лавяват класацията за най-
опасните стоки, открити на 
европейските пазари през 
миналата година. това по-

казва годишният доклад 
на европейската система 
за известяване за рискови 
продукти, която действа 
чрез портала Safety Gate.  
тази мрежа алармира само 
за нехранителни продукти, 
докато за храните има дру-

га система.  на този портал 
тридесет държави , члену-

ващите в еС плюс норве-

гия, исландия и лихтен-

щайн, подават сигнали за 
изделия, които могат да 
причинят нараняване, от-

равяне, задушаване, елек-

трошок. при такъв сигнал 

стоката трябва незабавно 
да се изтегли от пазара.

от България и ирлан-

дия най-много сигнали са 
постъпили за вредни хи-

мически продукти. Всъщ-

ност най-многото “червени 
лам пи”, светнати от наша-

та страна на европейския 
портал, са за електронни 
цигари и течности - пъл-

нители за тях. обикновено 
проблемите са свързани с 
недостатъчна информация 
- липсват указания за упо-

треба, не се посочват рис-

ковете, не е ясно и каква 
доза никотин поглъща пу-

шачът. някои от електрон-

ните цигари за еднократна 
употреба пък са с резер-

воари, по-големи от стан-

дартния капацитет. Част от 

течностите за зареждане на 
е-устройствата са с непри-

емлив химически състав. 
повечето изделия за пуша-

чи са с произход китай.  
опасните стоки са 

разнообразни, като за от-

делните държави те са 
различни. Според статис-

тиката Швеция е подала 
най-много сигнали за коз-
метика. Словакия най-чес-

то е алармирала за опасни 
бижута, румъния  - за дре-

хи и текстил, испания и 
полша  - за играчки. 

Всички сигнали  от 
португалия са в катего-

рията “моторни превозни 
средства”, Франция и Гер-

мания също имат много 
случаи в тази област. те 
обаче не са свързани с 

рисковете за възпламе-

няване или проблеми със 
спирачките. 

от норвегия преобла-

дават данните за електроу-

реди, а в дания приоритет 
имат опасните фойерверки 
и друга пиротехника. 

по-принцип най-чести-

ят риск, докладван в Safety 
Gatе от държавите участ-

нички, е за вредни хими-

кали в изделията - най-вече 
в парфюми и кремове, но 
също и в метални накити, 
дори в играчките - някои 
съдържат отровните фта-

лати. детските стоки крият 
и опасности от нараняване 
или задавяне. например, 
шнурове на детски суичъ-

ри, блузи и рокли, които 

могат да се усучат около 
врата, или пък декоратив-

ни камъчета, които лесно 
падат и детето може да ги 
погълне. доста от сигна-

лите от България са за не-

качествени бебешки стоки 
биберони, шишета за мля-

ко, колички, столчета.
при представянето на 

годишния доклад в Брюк-

сел бе показан биберон, 
производство на наша 
фирма. Шишето има дър-

жач, който е опасен, за-

щото кордата е дълга и с 
дебелина под 1,5 милиме-

тра и може да се увие не-

забелязано около вратлето 
на бебето, обяснява елена 
Георгиева от комисията 
на защита на потребите-

лите.

Играчките и колите 
са най-опасни в ЕС
Най-многосигналиотБългарияимасрещуелектроннитецигари

индексът на тържищните цени 
(итЦ), който отразява цените на 
хранителните стоки на едро в Бъл-

гария, тази седмица спада с 0,53 
на сто до 2,467%. от началото на 
годината равнището на индекса се 
е повишило с 6,12 на сто (от 2,316 
пункта). това е първият спад на ни-

вото на итЦ за повече от два месе-

ца и вторият за тази година, твърди 
Бта. Базовото ниво на итЦ - 1000 
пункта, е от 2005 г.

оранжерийните домати поевти-

няват с 8 на сто до 3,67 лева за ки-

лограм през последната седмица. 
Цената на оранжерийните краста-

вици пада с 8,6% и те се купуват 
по 5,20 лв./кг. Червените чушки 
отстъпват с 0,5 на сто до 4,21 лв./
кг в края на седмицата. картофите 
поевтиняват с 2,5% и се продават 
по 1,15 лв./кг, а морковите отстъп-

ват с 3,2% - 1,20 лв./кг. Зелето се 
купува по 0,86 лв. килото.

Ябълките поскъпват с 4,5 на сто 
и се купуват по 1,40 лв./кг. лимо-

ните поевтиняват с 4 стотинки и 
се купуват по 2,40 лв./кг. портока-

лите поскъпват с 2,7% и се търгу-

ват по 1,92 лв./кг. Бананите падат 
с 1,3 на сто и се продават по 3,10 
лв./кг. кравето сирене поевтинява 
с 0,1 на сто и се търгува по 11,43 
лв./кг., а кашкавалът тип “Витоша” 
се купува с 1,3% повече - по 18,46 

лв./кг. олиото поевтинява с 0,3% и 
се продава по 3,73 лв./кг. в края на 
седмицата.

 пакетче краве масло от 125 
грама вече се търгува по 2,57 лева. 
пилешкото месо отстъпва с 1,5 на 
сто до 6,04 лв./кг. Захарта поскъпва 
с 1,2 на сто и се продава по 2,52 лв./
кг. Брашно тип “500” понижава це-

ната си с 4,3 на сто до 1,34 лв./кг.
оризът поевтинява с 1,2 на сто 

и се купува по 3,17 лв./кг. Яйцата 
поскъпват с 1 стотинка и се прода-

ват по 0,40 лева за брой на едро в 
края на седмицата.

тази година българските дома-

ти ще се забавят, защото в оран-

жериите производителите ги сеят 
по-късно, за да спестят енергия, 
необходима за отглеждането им. 
освен това те ще бъдът и скъпи. 
Цената им на едро ще е най-малко 
4,50 лв. килото. подобно ще бъде 
положението и при търговията с 
краставици. разходите по отглеж-

дането им в оранжериите са дори 
по-високи, отколкото за доматите, 
твърдят производители пред нова 
тв. очаква се и тази година зе-

ленчуците от Гърция и турция да 
бъдат по-евтини от българските, 
защото разходите за отглеждането 
им са много по-ниски в южните ни 
съседки.

тревожни данни за нарушения в големите вериги 
за хранителни стоки, показват проверките на комиси-

ята за защита на потребителите. 651 са установените 
нарушения, 254 от които са за нелоялни търговски 
практики. 

“това констатира кЗп при извършени 755 провер-

ки в търговски хранителни вериги”, съобщи пред Бнр 
ангел джалев от кЗп. той подчерта, че проверките са 
фокусирани върху големите хранителни вериги, защото 
по-голямата част от хората пазаруват от тях. по думите 
му се наблюдава “неприятна и изключително тревожна 
тенденция” при нелоялните търговски практики.

до момента не е налаган максималният размер на 
санкция за нелоялна търговска практика.

“Хубаво е да се помисли и за завишаване на санк-

циите. европейската практика е санкцията да е процент 
от оборота на търговеца, а не като у нас - от 5 до 50 000 
лева. ако се повишат санкциите, те ще има възпиращ 
ефект. притеснителна е тенденцията за голямо повиша-

ване цената на храните по веригата от производителя до 
потребителя, което не е обосновано от икономически 
или инфлационни процеси”, подчерта още той.

Рекордни нарушения 
на търговските вериги

Храните поевтиняват за пръв път от два месеца

За БСп основната 
подкрепа от страна на 
държавата, правителст-
вото, парламента трябва 
да бъде за малкия и сред-

ния бизнес, който досега 
не е бил реално предста-

вен в нС. 
“повечето партии го-

ворят за него, но законо-

дателната им дейност и 
политическите им пози-

ции показват много сте-

снено секторно сътруд-

ничество с определен 
вид бизнес. други пък се 
фокусират повече върху 
големия бизнес, а малки-

те и средни предприятия 
остават на заден план. 
ние искаме в по-голяма 
степен да развиваме та-

кова сътрудничество и да 
бъдем политически пред-

ставител на малкия и сре-

ден бизнес в следващото 

нС и правителство”, зая-

ви водачът на листата във 
Велико търново кристи-

ан Вигенин.
обща индустриална 

зона на Ямбол, Сливен 
и община “тунджа”, из-

граждане на четирилен-

тов път, свързващ двата 
града, както и нов път от 
Ямбол до лесово, са най-
важните и спешни мерки, 
предлагани от “БСп за 

България” за развитието 
на икономиката в реги-

она. те бяха представени 
на среща на кандидатите 
за народни представите-

ли на БСп с бизнеса. 
“национална компа-

ния “индустриални зони” 
може да бъде по-активна 
и да работи повече, вклю-

чително по създаването 
на индустриална зона”, 
заяви още Вигенин.

КристианВигенин:

Нужна е държавна подкрепа на малкия бизнес
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СнимкиБТА

Руският президент Владимир Путин се срещна с местни жители по време на изненадващо посещение 
в Мариупол. Той е бил информиран за възстановителните и строителни дейности в града, пострадал 
по време на бойните действия през май 2022 г. В момента Мариупол е под руски контрол

В Казахстан се проведоха предсрочни 
избори за долната камара на парла-
мента (Меджлис) и за местни органи 
на властта. Вотът бе организиран 
след конституционната реформа, 
подкрепена от гражданите на нацио-
нален референдум на 5 юни 2022 г.

прессекретарят на ру-

ското мвнр разкритикува 
остро служебния премиер 
Гълъб донев заради пози-

цията му за паметника на 
Съветската армия. дипло-

матът го обвини в липса на 
политическа воля да каже 
“далеч ръцете” от мону-

мента в центъра на София. 
позицията на Захарова бе 
разпространена от руското 
посолство у нас.

миналата седмица кул-

турната комисия към Сто-

личния общински съвет 
реши паметникът да бъде 
преместен. в одобреното 

предложение е заложено 
столичният кмет Йорданка 
Фандъкова да поиска от дър-

жавата да премести памет-

ника, тъй като не е общин-

ска собственост. по-късно 
донев призова темата да се 
остави за след изборите.

в коментара си Захаро-

ва посочва, че “тази дива 
инициатива идва от евро-

атлантиците, контролира-

щи столичния представи-

телен орган”. “очевидна е 
връзката с предстоящите 
предсрочни парламентарни 
избори в България, с же-

ланието на отделни групи, 

претендиращи за власт, да 
демонстрират способността 
си внимателно да улавят и 
незабавно да изпълняват 
очакванията на западните 
си партньори, които оказ-

ват съществено влияние 
върху вътрешнополитиче-

ските процеси в страната”, 
допълва Захарова. Според 
нея днес паметниците на 
тези, които “освобождаваха 
България, се превръщат в 
разменна монета”.

Захарова приветства 
обикновените българи, за-

станали на жива верига, за 
да опазят паметника. Според 

нея патриотичният порив на 
българските граждани “ясно 
показва, че въпреки бясна-

та антируска пропаганда 
хората не могат да останат 
безразлични на фона на на-

дигналия глава неонацизъм 
в Украйна, помнят и почи-

тат подвига на руския вой-

ник, донесъл свобода, мир и 
справедливост”. 

“Благодарни сме на 
гражданите на България, 
които защитиха паметника. 
виждаме в това отдаденост 
на традицията, тесни връзки 
между народите на нашите 
страни”, заключи Захарова.

ЗарадиПаметниканаСъветСкатаармия:

Критика от Русия
към Гълъб Донев
марияЗахароваблагодаринабългарите
заживатаверигаоколомонумента

С посредничеството на еС косово и Сърбия са се раз-

брали по някои позиции на плана за нормализиране на дву-

странните отношения.
прищина обеща да формира общност на сръбските об-

щини, заяви сръбският президент александър вучич след 
12-часови преговори с косовския премиер албин курти в 
охрид. Белград признава косовските паспорти, регистраци-

онни табели и митнически документи. не било обсъждано 
Сърбия да признава косово за отделна държава.

“няколкото точки, по които се договорихме, ще станат 
рамката на плана за изпълнение и за двете страни. днес 
нищо не свършва, то просто започва”, заяви вучич. 

Сръбският лидер ще направи обръщение към нацията. 
Според него страните са се договорили в рамките на 30 дни 
да сформират комисия за наблюдение на изпълнението на 
споразумението, ръководена от еС, и “незабавно да започ-

нат създаването на общността на сръбските общини”.

Бившият президент на СаЩ доналд тръмп е пропуснал 
да съобщи на компетентните органи за над 100 подаръка, 
получени докато е бил на поста. Става дума за подаръци от 
гостуващи висши чуждестранни представители, оценявани 
на над 300 000 долара.

Списъкът включва комплект книги, подарени от китай-

ския президент Си Цзинпин, копринен килим от Узбекистан 
за 12 000 долара, кинжал на стойност 35 000 долара от катар 
и маслен портрет в пълен ръст от Салвадор. 

тръмп не само, че не е давал отчети на компетентните 
органи за подаръците, но сега дори не можел да открие къде 
са. Членовете на надзорната комисия в конгреса питат дали 
даровете не са били използвани от чужди правителства, за 
да повлияят на американската външна политика при тръмп.

по закон президентът трябва след оттеглянето си да ос-

тави всички дарове на стойност над 1000 долара на държа-

вата.

И в Португалия искат  
таван на цените

Хиляди недоволни се събраха в 
Лисабон с искане за достойни за-
плати и правителствени мерки за 
справяне с инфлацията. Под лозун-
га “Срамно е да си работещ беден” 
те настояха за таван на цените на 
основните хранителни продукти и 
за мерки срещу социалната несигур-
ност.

Пожар повреди обект  
на ЮНЕСКО в Словакия

Пожар повреди част от исто-
рическия център на словашкия град 
Банска Щявница, който е в списъка 
на световното наследство на ЮНЕ-
СКО. Няма жертви. Реставрация-
та на пострадалите исторически 
здания от XVII век се оценява на 
милиони евро.  

Риека блокирана  
от морска мина

Хърватското пристанище Рие-
ка беше блокирано от изплувала във 
водите му морска мина от Втората 
световна война. Над 500 жители на 
града бяха евакуирани, докато са-
пьорите обезвредят експлозива.

Силен трус в Еквадор
16 загинаха и стотици бяха ра-

нени при земетресение в Еквадор от 
6,7 по скалата на Рихтер. Епицен-
търът е бил на около 80 км южно 
от Гуаякил, втория по големина 
град в Еквадор. Според местни-
те жители се е разминало с малко 
жертви, защото трусът е усетен 
по обяд, когато повечето хора са 
били навън. 

Автобусна катастрофа  
взе жертви в Бангладеш

19 загинаха, след като автобус 
се е отклонил от пътя и е паднал 
в дере в централен Бангладеш. По 
първоначални данни инцидентът, 
случил се на 80 км от Дака, е причи-
нен от спукана гума.

Талибаните забраниха  
канабиса в Афганистан

Правителство на Афганистан 
забрани отглеждането на канабис 
в страната. Лидерът на талиба-
ните Хибатула Ахундзада заплаши 
нарушителите с изпепеляване на 
насажденията и наказание според 
шериата. Контролът върху дрога-
та беше едно от основните искания 
на международната общност към 
талибаните, които се стремят към 
официално признание.

Пробив в отношенията
между Косово и Сърбия

Погнаха Тръмп за 
недекларирани подаръци
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Стотици се събраха пред Белия дом 
на антивоенен митинг, посветен на 20-
ата годишнина от военното нахлуване 
на СаЩ в ирак. основните лозунги 
бяха “мир в Украйна - не на безкрай-
ните войни на СаЩ” и “Финансирайте 
народа, а не военната машина”. про-
тестиращите се опасяват “от глобална 
война, до която води външната поли-
тика на страната през последните де-
сетилетия”. те настояха Белият дом 
да спре да изпраща оръжия и средства 
на режима в киев. други призоваха за 
премахване на нато, “слагайки край 
на милитаризма и дългосрочната поли-
тика на санкции на СаЩ”. 

Участниците в митинга изнесо-
ха няколко макета на ковчези, увити 
в националния флаг, за да отбележат 
жертвите, причинени от външната 
политика на СаЩ, както сред самите 
американци, така и сред други народи. 
по-късно протестиращите тръгнаха по 
улиците на вашингтон към правител-
ствения комплекс. полицията не се оп-
ита да ги спре.

в париж се проведе акция, наре-
чена “марш за мир”. Участниците се 
противопоставиха на изпращането на 
оръжия в киев и поискаха излизането 
на Франция от нато. Хиляди сканди-
раха “Бързо напуснете нато!”, “ма-
крон, не искаме войната ти!”, “макрон 
да се пенсионира, за вот на недоверие!”, 
“Frexit!”. това е третият поход на мира, 
организиран от партия “патриотите”. 

необходимо е да се спре изпра-

щането на оръжия в Украйна, за да се 
разреши конфликтът, написа в туитър 
италианският евродепутат Франче-
ска донато. Според нея европейците 
виждат края на конфликта в Украйна в 

“спирането на доставките на оръжие за 
Зеленски”.

европейският парламент мълчи за 
войната, която СаЩ и нато водят, 
написа в туитър евродепутатът мик 

Уолъс. “еп иска да заглуши всеки, кой-
то има дързостта да разкрие лудостта 
на безкрайното помпане на Украйна с 
оръжия, което обрича много украинци 
на смърт”, смята той.

Уволниха началника на гръцката полиция ген. констан-
тинос Скумас след появата на видеозаписи как полицаи 
бият без причина демонстранти. той изкара само два месе-
ца на поста и бе сменен от ген. лазарос маврополус. 

не се посочва конкретна причина за рокадата, но поли-
цията е силно критикувана за потушаването на протестите 
след влаковата катастрофа на 28 февруари край лариса.

в интернет се появиха видеа, в които служители на 
полицейския отряд за борба с безредиците удрят мирни 
демонстранти в центъра на атина. в кадър попадна и по-
лицейска кола, газеща протестиращи, които опитват да из-
дигнат барикади.

официално правителството обоснова рокадата на вър-
ха на полицията с “желание за ефективно изпълнение на 
оперативните планове”. Според обществото властите са 
отстъпили, след като опозицията и синдикатите поискаха 
началникът на полицията да поеме отговорност за поведе-
нието на специалните части.

Зам.-министърът на здра-
веопазването на СаЩ рейчъл 
ливайн обеща, че медицин-
ската смяна на пола при деца-
та ще бъде нормализирана в 
мандата на настоящата амери-
канска администрация.

ливайн, която е транссек-
суална (рождено име ричард), 
похвали действията в страната 
по “утвърждаване на джендъ-
ра” по време на конференция на 
педиатри в щата кънектикът. 
там тя говори за политическите 
последици от смяната на пола 
при непълнолетните. ливайн 
увери, че политиката, насочена 
към децата, които искат да си 

сменят пола, се радва на голяма 
подкрепа от администрацията 
на Байдън. Заместник-министъ-
рът изрази увереност, че прак-
тиката за медицинска смяна на 
пола на детето в крайна сметка 
ще бъде нормализирана.

политиката на демокра-
тите за смяна на пола на деца-
та среща яростен отпор сред 
лекарското съсловие в СаЩ. 
Специалистите са категорични, 
че смяната на пола на непълно-
летни е нездравословно - опе-
ративната намеса и приеманите 
хормони могат да доведат до 
непоправими физически и емо-
ционални щети.

СнимкаБТа

Антивоенен протест в Париж

милиони британски деца ще полу-
чат безплатни ясли и детски градини. 
властите на острова обещават да оси-
гурят място за всяко дете, щом навър-
ши 9-месечна възраст, стига и двамата 
родители да работят. в момента това 
става, когато малчуганът навърши 3 г., 
което принуждава много майки да оста-
нат вкъщи, тъй като заплатите им труд-
но покриват високите такси в яслите. 
Финансовият министър джереми Хънт 
е убеден, че средното семейство с малко 

дете ще намали разходите си за грижи-
те му с 60%. програмата ще струва на 
страната близо 4 млрд. лири, но според 
главния ковчежник те ще бъдат компен-
сирани от милионите родители, които 
ще се върнат на работа. 

Съобщението идва след години на 
предупреждения от активисти и благот-
ворителни организации, че родителите - 
главно майките - са били принудени да 
напуснат работа поради хроничния не-
достиг на достъпна грижа за децата.

министърът на правосъдието на 
Германия марко Бушман обеща да 
арестува путин, ако “кракът му стъ-
пи в страната”. Според него Берлин 
е длъжен да изпълни решението на 
международния наказателен съд 
(мнС) в Хага. 

руското посолство в немската сто-
лица определи като “безотговорно и от-
къснато от реалността” изявлението на 
германския правосъден министър.

в петък мнС издаде заповеди за 
арест на путин и руския детски омбуд-
сман мария лвова-Белова по обвине-

ния в “незаконно депортиране” на укра-
ински деца. коментирайки решението, 
прессекретарят на кремъл дмитрий пе-
сков припомни, че москва не признава 
юрисдикцията на мнС. колежката 
му от мвнр мария Захарова заяви, че 
решенията на мнС нямат значение за 
русия и евентуалните заповеди за арест 
са юридически нижожни. посолство-
то на русия в СаЩ нарече решението 
“кротка шизофрения”. коментарът на 
бившия президент дмитрий медведев 
в туитър бе лаконичен - снимка на рол-
ка тоалетна хартия.

Уволниха началника 
на гръцката полиция

Транссексуален министър ще 
нормализира смяната на пола при децата

Безплатна детска градина на 
Острова, ако родителите работят

Германия щяла да арестува Путин
Рейчъл Ливайн

В САЩ и Европа протестират
срещу войните на Запада
ВъвВашингтонсеобявихасрещувъоръжаването
наУкрайна,евродепутатисъщопризовахазамир



2023

понеделник
20 март

колонкатана

Боян  
Бойчев

В угода на американските колонизатори сто-
личните управници - бесните десни, взеха срамно-
то решение за демонтиране на Паметника на Съ-
ветската армия. Решението отлично се вписва в 
реваншизма на наследниците на тези, които из-
вършиха Деветоюнския преврат и "клаха народа 
си, както и турчин не го е клал". На тези, които 
извършиха преврата през 1934 г. На тези, които 
рязаха партизански глави, маршируваха по улици-
те с хитлеристки кръстове и бурно аплодираха 
присъединяването на България към Тристранния 
пакт. О, колко дълго те чакаха своя реванш!

След промените през 1989 г. бесните десни 
само това и правят: изопачават историята в 
интерес на новите политически интереси, про-
миват мозъците на младите, рушат паметници, 
сеят омраза и разделение. И никога не са били по-
бесни... 

Обезумели от яростна русофобия, те използ-
ват политическата ситуация, за да посегнат за 
пореден път с мръсните си ръце и съзнание върху 
нашата памет. 

Отричането на монархо-фашизма у нас е 
крайна наглост и безочие. Достатъчно е само да 
си припомним избитите партизани и антифаши-
сти, за чиито глави се е плащало, малките ястре-
бинчета... Списъкът е твърде дълъг и тежък. 

Червената армия пречупи врата на нацизма и 
фашизма в Европа. Нейни паметници има във Ви-
ена, Берлин... И подвигът на тогавашния съвет-
ски войник няма нищо общо с политиката след 
това - одобрявана или отричана. Тогава какви са 
тези, които искат да премахнат този паметник 
у нас? Фашисти, нацисти... 

А не трябва ли тогава да се премахне паме-
тникът на американските летци в София? На 
тези, които избиха хиляди мирни жители на Со-
фия, Враца и други градове? Ама чакайте, САЩ 
не бяха ли съюзници на СССР по време на Втора-
та световна война? Или днешната политическа 
лоялност към нашите колонизатори не позволява 
даже и да си го помислим? 

Запазването на Паметника на Съветската 
армия в София е важно не само за културното 
наследство на града, но и за съхраняването на 
паметта за важните събития и хора, които фор-
мираха българската история. Това е история, ко-
ято не трябва да се забравя и която трябва да се 
предава от поколение на поколение.

Пренаписването на историята крие в себе си 
опасност тя да бъде повторена. Фашизмът на-
дига глава в Европа и търси своя реванш.  

Затова, независимо от решението за премах-
ването на паметника, всички ние, мислещите 
хора, не трябва да допуснем този срамен акт да 
се случи. Стига сме мълчали и сме се свивали! И 
БСП като наследница на тези, които се бореха 
срещу монархо-фашизма у нас, трябва да поведе 
тази борба. Без компромиси, с протести, с живи 
вериги, с всички законни средства, дори с граж-
данско неподчинение. Не трябва да допускаме 
поредната гавра с историята. Варвари винаги е 
имало, но се помни построеното.

През годините на така наречената демокра-
ция, вместо да бъде обединено обществото, то бе 
умишлено разделено от бесните десни. Няма как 
да съм политически толерантен с тях. Идва време 
на съпротива, за да не питат един ден следващите 
поколения, прогледнали през мъглата на подмяна-
та: "А вие какво направихте, за да не се случи?"

Стига сме отстъпвали!

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

БезсилиетонаМвР
От стр. 1

а след като е казал 
“а”, нека демерджиев 
да продължи и нататък. 
Защо, например, премъл-

чава за кои политически 
сили са тези сигнали за 
купуване на гласове? 
Защо не посочи имената 
на изборните брокери. та 
само ако им разлепят фи-

зиономиите и имената в 
съответните региони, хо-

рата ще се замислят дали 
да се заиграват с тях на 
изборите.

“набелязали сме рис-

ковите секции, знаем хо-

рата, които се занимават с 
тази дейност, мВр рабо-

ти по над 190 оперативни 
сигнала”, твърди демер-

джиев. 
ами, хайде задей-

ствайте ресурса на мВр, 
стига се оплаквахте г-н 
министър!

и какво значи “опе-

ративни сигнали”? тър-

гашите на една партия 
клепат търгашите на дру-

га и обратно. това ли е 
“оперативният сигнал”? 
а защо не се извършат 
определените със закон 
оперативни мероприятия 
на полицията по устано-

вяването на нарушенията 
на избирателния кодекс? 
Защо за тях не докладва 
Семерджиев?

Всички сме наясно, че 
от празни приказки нищо 
няма да излезе. обаче, 
както се казва, кипи без-
смислен труд и се дават 
публични отчети, които 
никого не възпират да 
продава и купува гласове. 

крайно време е мВр 
да изкара наяве списъци-

те на търгашите и на пар-

тиите, които използват 
тези методи да печелят 
по избори кухи проценти. 
пък няма да е зле да се 
потърси наказателна от-

говорност от тях. но зато-

ва мВр трябва да събере 
доказателства и заедно с 
прокуратурата да се за-

действат. 

Впрочем на много хора 
им е писнало от този филм 
и дори дават своя “рецеп-

та” в социалните мрежи: за 
тези, за които има данни, 
че ще купуват гласове, да 
се прибират към 21 часа на 
1 април с полицейска мяр-

ка “задържане за 24 часа”. 
и на 2 април към 21 часа 
след края на изборния ден 
се освобождават по живо, 
по здраво. 

това е превенция на 
масово разпространено 
престъпление и заедно 
със забраната за продажба 
и употреба на алкохол на 
публични места в деня за 
размисъл, току виж дала 
резултат.

ШизофрениятавХага

няма трибунал за вой-

ната в ирак, в която заги-

наха над 1 милион души на 
базата на лъжливи обвине-

ния. няма международен 
трибунал за американски 
войници, които изнасили-

ха 14-годишно момиче и 
го убиха заедно със сестри-

чето му и цялото му семей-

ство. няма международен 
трибунал и за затвора абу 
Грейб, където са били бру-

тално бити и изнасилвани 
мъже и жени, след което 
карани да си изпият урина-

та и фекалиите.
няма трибунал за ка-

надските войници, които 
отвличат 16-годишното со-

малийско момче Шидане 
ароне, пребиват го с пръти 
и го горят с цигари, след 
което жестоко го убиват. 
това е само съвсем мал-

ка част от хилядите други 
прикрити случаи, излез-
ли наяве заради изтичане 
на информация от други 
войници. наказанията са 
минимални до 1-2 години, 
колкото за пред медиите.

няма трибунал и за 
Саудитска арабия, където 
с бомба избиват 50 деца в 
автобус. няма трибунал 
за американските дроно-

ве, които избиха 7 деца и 
цяло семейство в кабул, 
само преди година. нито 
пък разследване на изне-

сени сведения от бивши 
служители, че 90% от 
жертви на американските 
дронове са невинни ци-

вилни. Включително бяха 
избити от цели сватби.

няма трибунал за из-
раел и убийството при-

мерно на християнската 
журналистка Ширийн абу 
акле, доказано и целенасо-

чено убита от израелските 
сили. или пък за амери-

канката рейчъл кори, коя-

то бе прегазена нарочно и 
брутално от булдозер, при 
нейн протест срещу руше-

нето на палестински домо-

ве. както и на докладите за 
наличен апартейд от дори 
американската “амнести 
интернешънъл”.

няма трибунали за 
Франция и издевателства-

та им в мали и нигер, и то 
не само там.

но кой осъждат днес в 
Хага? путин. и то не за во-

енните действия в Украйна, 
обвинение, което бе спряно 
от СаЩ, за да не попаднат 
техните изроди по ударите 
на съда, заради безбройни-

те доказателства, а защото 
е пренесъл бомбардирани-

те от украинците деца от 
донбас в русия. Били “от-

влечени и преобучавани” в 
скалъпени и изсмукани от 
пръстите обвинения.

това е потресаващо 
малоумие, от което ще 
получат оргазми нашите 
атлантически комсомол-

ци, послушници на нова-

та световна, тоталитарна 
диктатура. дори да съм 

най-шизофренния русо-

фоб (заменете с антисе-

мит за обратен ефект), то 
щях да забележа двойни-

те стандарти и безумие. 
Светът няма как да търпи 
това дълго. 

Срещите между иран 
и оае, иран и Саудитска 
арабия, почеревяването на 
Южна америка и надига-

нето на африка, показват 
това. обаче нашите вместо 
дипломация си мислят, че 
цели векове ще управляват 
с камшик и рекет.

Ходи го обясни на жъл-

топаветника с изцъклен от 
злоба поглед и програмира-

но поведение, който вижда 
само руски агенти и врагове 
на народа. Сам си вяврва, че 
е богоизбран. консуматор. 
как да му бъде обяснено, че 
има и по-интелигентен, пе-

челивш и безкръвен подход 
за всички.

не, дай му да крещи и 
обвинява всички наоколо, 
сам да си вярва, че е от ви-

сшата раса и трябва да се 
бори със злото.

Фейсбук

  �
Дахер ДАхЕР-ЛАмОТ
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“последната ни предизборна среща не 
беше отдавна - само преди 5 месеца. едва 
ли са много и по-различни от сега нещата, 
които си казахме и обещахме тогава, но 
това е една добра илюстрация на ужасява-
щата политическа криза, в която се намира 
страната ни. и много сериозен повод да се 
замислим за смисъла от гласуване и за пар-
тиите, на които даваме своето доверие.” 
това заяви пред граждани в криводол во-
дачът на листата на “БСп за България” в 6 
мир-Враца Атанас Зафиров. 

“Близо две години България се упра-
влява по ръба на конституцията. Близо 
две години управляват служебни кабине-
ти, които нито са избирани от народа, нито 
дават отчет за своята работа. Затова и сме 
свидетели на крайно непоследователни 

политики в чувствителни за обществото 
сектори като икономика, външна полити-
ка, отбрана, финанси. на това безвремие 
трябва да се сложи край”, подчерта соци-
алистът. 

В ефира на Euronews Bulgaria той 
посочи, че БСп е категорично против 
даването на оръжие на украйна, защо-
то това въвлича България като страна в 
конфликта.

“Ясно се оформиха партиите, които са 
за военно решаване на конфликта. нашата 
позиция е последователна - ние сме партия 
на мира. Ако се влагаха толкова усилия 
в търсенето на мирно решение, колкото 
се полагат за въоръжаването на украйна, 
сигурно отдавна щеше да е намерено тако-
ва”, коментира Зафиров. 

той припомни изявлението на генерал-
ния секретар на нАто, който заяви, че ако 
се стигне до ескалация на конфликта, стра-
ните от източния фланг на нАто първи 
ще поемат удара. 

“добре е нашите войнолюбци да са 
наясно с тази особеност и да са наясно, 
че при един такъв сценарий ще се наложи 
и България да воюва. трябва да се търси 
мирно решение”, категоричен бе зам.-

председателят на БСп. 
Водачът на червените листи във Враца 

и Хасково направи категорична прогноза, 
че партията ще има по-високи резултати 
от тези, които показват социологическите 
проучвания и допълни, че БСп ще бъде 
лявата партия в следващото правителство, 
която да бъде спирачка на безумията, кои-
то се опитват да правят някои от политиче-
ските играчи.

“Само за 2 дни страната претърпя дос-
та катаклизми от изявлението на минис-
търа на финансите. това нещо този ми-
нистър на финансите го прави втори път 
в предизборна ситуация. Спомнете си на 
предишните избори, същият министър на 
финансите начерта същата апокалиптич-

ни картина. резултатът е, че служебното 
правителство се намесва пряко в поред-
ната предизборна кампания и ние това го 
говорим от първия ден.” това заяви вода-
чът на листата на “БСп за България” в 24 
мир София Георги Свиленски по bTV. 

“да кажеш, че държавата е пред фа-

лит и валутният борд е застрашен, това 
е меко казано престъпление срещу дър-
жавата и срещу българските граждани, 
защото просто не е вярно”, допълни той 
и обясни, че пари има и за пенсии, и за 
социални плащания, и не трябва да бъде 
спирана абсолютно никаква подкрепа за 
бизнеса и за домакинствата. Според него 
с тези си изказвания служебното прави-
телство оправдава своята невъзможност 
да събира приходи и своята възможност 
да генерира корупция. 

“миналата година, когато предло-
жихме таван на цената на тока за битови 
потребители, същите тези анализатори, 
които сега говорят срещу предложени-
ето ни за таван на цените на основни 
продукти, тогава предупреждаваха, че 
електроразпределителните дружества 
ще фалират и ще имаме режим на тока. 
днес, една година по-късно, моратори-

умът отмина, но цената на тока не се по-
виши и ток има”, припомни Георги Сви-
ленски. той посочи, че мярката, която 
БСп предлага, временен таван на цените 
на стоки от малката потребителска кош-
ница, вече се прилага в някои европей-
ски държави. 

по думите му позицията на социали-
стите за еврото е последователна. 

“ние казахме: България ще влезе в ев-
розоната тогава, когато е готова. тогава, 
когато кашкавалът не е 30 лв., а пенсия-
та на пенсионера - 460 лв. тогава, когато 
няма инфлация и тогава, когато имаме 
информация как ще се отрази това на биз-
неса, на икономиката и на българските 
граждани. очевидно е, че датата не може 
да е 1 януари 2024 г.” 

В заключение той призова български-
те граждани на изборите на 2 април да 
гласуват с номер 1 в бюлетината.

Водачът на листите на “БСп за Бълга-
рия” в русе и Шумен, и бивш земеделски 
министър иван иванов коментира в ефира 
на БСтВ, че има нужда държавата да под-
крепи българският производител, защото е 
поставено под въпрос неговото оцеляване.  
той припомни, че с бюджет 2022 г. е за-
ложено безпрецедентно финансиране от 
над 700 млн. за подпомагане на различни 
сектори като животновъдство и растение-
въдство.  “по време на нашето управле-
ние нямаше такова рязко увеличение на 
цените, защото ръстът на техните разхо-
ди бяха покрити до голяма степен от тази 
помощ. А тази година дори не е започнал 
приемът на документи за изплащането на 
тази помощ. държавата трябва да бъде 
редом с нашите стопани.”

иванов припомни, че БСп настоява за 
спешно налагане  на таван на цените и до-

пълни:  “темповете, с които се движи слу-
жебният кабинет, за да наложи това, са из-
ключително бавни. пазарните механизми, 
за които десните партии говорят, очевидно 
не работят. налице е спекула. необходим 
е таван на цените, какъвто е наложен вече 
в редица европейски държави”. 

Социалистът постави под въпрос 
възможността на служебния кабинет да 
се справи с икономическата ситуация в 
страната и със събирането на данъците. 
той определи като огромна грешка изказ-
ванията  на финансовия министър относ-
но вдигане на данъците и таксите, което 
би означавало замразяване на доходите. 

иванов припомни постиженията на 
БСп, сред които увеличението на мини-
малната работна заплата, увеличение на 
пенсиите, на майчинството, безплатните 
детски учебници, данъчното облекчения 

в размер на 600 лв. за едно дете и 1200 лв. 
за второ дете и посочи, че БСп ще про-
дължи социалната си политика. 

той очерта и основните проблеми 
в русе, където е водач на листата, и по-
сочи необходимостта от изграждането 
на магистралата между Велико търново 

и русе, както и изграждане на буферни 
паркинзи и изграждане на втори “дунав 
мост”. по отношение на Шумен иванов 
представи нуждата от изграждане на пре-
чиствателна станция за питейни води, по-
добряване на градската инфраструктура и 
свързващите пътища. 

АтАнАсЗАфиров:

БСП е лявата партия, 
която отстоява мира

ГеорГисвиленски:

Служебният кабинет се 
намесва предизборно

ивАнивАнов:

Държавна подкрепа за
българския производител
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ако някой някога е имал 
съмнения, че в България има 
обществени групи, които са 
стимулирани и твърдо решени 
да прокарат на всяка цена дж-
ендър идеологията под фор-
мата на всякакви конвенции, 
закони и правила, то нека да 
прочетат следната новина. 

екзотичното движение 
“ние идваме”, представлявано 
май вече единствено и само 
от позабравеният адвокат ни-
колай Хаджигенов, обяви ми-
налата седмица, че ще сезира 
европейската комисия за ре-
шението на Вкс, с което се 
обявява за недопустима юри-
дическата смяна на пола за 
трансексуални лица. 

според засегната страна 
съдът бил погазил правата на 
човека, както и върховенство-
то на правото. нещо повече - 
като доносник с гневно лице и 
моралистичен патос, Хаджиге-
нов допълва: “настояваме за 
официална реакция на ек и 
иницииране на производство 
за установяване на нарушение 
на правото, основните права 
на гражданите и неспазване 
принципите на съюза. подо-
бен казус създава опасен пре-
цедент, застрашаващ правовия 
ред както в нашата страна, така 
и в ес, защото неравенство в 
една страна-членка, е неравен-
ство в целия съюз”. 

това не е просто нахал-
ство. 

Това е узаконена 
наглост, плесница 

в лицето на българския народ. 
оказва се, че у нас паразити-
рат цели групи, които всячес-
ки се борят с това да узаконят 
джендър-идеологията и да 
я инжектират в българското 
общество. отделен въпрос е 
как най-големите защитници 
на правовата държава ведна-
га почват да протестират, ако 
съдебните решения не са в тя-

хна полза или противоречат 
на техните групови интере-
си. точно същите навремето 
реагираха така болезнено на 
решението на кс, с което той 
обяви, че истанбулската кон-
венция противоречи на кон-
ституцията, че писъците им 
оттекват и до днес. никога 
няма да забрява как един жур-
налист от сайта “клуб Z” беше 
тръгнал да прави литературен 
анализ на решението, за да де-
монстрира какъв космически 
либерал е той и какви задръс-
теняци са всички, които искат 
да спрат прогреса. 

но в действията на Хад-
жигенов има нещо много 
полезно. тази демонстрация 
показва, защо е необходим 
референдум срещу джендър-
идеологията в училищата. 
Защото, ако се направим, че 
проблемът не съществува, дж-
ендър идеолозите ще нахлуят 
в образователната система 
и само след едно поколение 
вече няма да има за какво да се 
борим. още по-ясно става, че 
независимо от решението на 
кс опитите за прокарването 
на истанбулската конвенция 
не просто няма да спрат, а ще 
стават все-арогантни, нагли и 
упорити.

В истеричните действия 
обаче се открива и друг повод 
за оптимизъм. интелектуал-
ците се гневят, защото видяха, 
че изтърват тази тема от кон-
трол. “селяните” просто схва-
наха механизмите, по които ги 
работят и именно те задават 
дневния ред на страната. 

Видях, че мнозина се го-
рещят: “ама джендър-иде-
ологията ли е най-важната 
тема за страната?”. ами щом 
хората кипят, щом ги вълну-
ва, щом не искат да се при-
мирят, то това със сигурност 
означава, че 

в темата има заряд  
и не е маловажна

нямам нищо против това 
всеки да се чувства добре в 
собствената си кожа и да има 
правото да го изрази. както 
и никога не бих приел някой 
да бъде тормозен заради сек-
суалната си ориентация. но 
въвеждането на “джендър-
ството” не е опит за защита, а 
насаждането на определен вид 
идеология. и тази идеология е 
абсолютно чужда на българ-
ската душа, както и на българ-
ските ценности. някой някъде 

е решил, че в блестящия нов 
свят всички трябва да бъдем 
уеднаквени, стъпкани, пре-
върнати в консуматори, трето-
полови създания, единствено с 
икономически страсти в душа-
та си. това обаче среща и ще 
среща все повече съпротива. 

Ясно е, че разговорът за 
сексуалната ориентация ще 
бъде воден у нас - но, ако ня-
кой иска той да има успешен 
край, то дискусията не бива да 
се води под дулото на конвен-
ции и всякакви други текстове, 
които се опитват да взривят 
нормите на местното право и 
конституция. 

появи се и интелектуална 
версия за защита на темата. 

В истанбулската конве-
ция, казват защитниците, 
понятие “трети пол” няма. 
джендър идеология също. В 
българския превод на кон-
венцията, в чл. 3 обаче, се 
появява странното словосъче-
тание “социален пол”, което 
всъщност било лош превод 
на термина “джендър”. а дж-
ендърът, казват те, е идеоло-
гически разказ за ролята на 
пола и поведението на мъжа и 
жената и поради тази причи-
на нямало никаква опасност 
това да вкара пред задната 
врата(съзнавам двусмислие-
то, но ще го оставя умишле-
но) третия пол у нас. 

Винаги съм знаел, че ин-
телектуалната патетика може 
да бъде опияняваща и да даде 
на човек усещането, че дър-
жи ключът към обяснение-
то на целия свят. но поради 
строго специфични причини 
“джендърът” е основно иде-
ологически разказ и нищо 
друго. той не съществува в 
естествен вид в природата и 
следователно отварянето на 
възможност за всякакъв раз-
каз, пък бил той идеологиче-
ски, поетически или поети-
чен, всъщност го узаконява. 
третият пол е идеология. и 
то идеология, която голяма 
част от европа отказва да 
приеме, защото противоречи 
на изконни ценности и разби-
рания. тази идеология обаче 
се насажда с огън и меч. 

наскоро от Великобрита-
ния дойде новината, че вече 
няма да се казва “бременна 
жена”, а “бременен човек”, 

все едно някой друг, освен 
жените, може да ражда. това 
е доста иронично, защото при 
проверка се оказа, че Велико-
британия е една от страните, 
която е подписала, но не е 
ратифицирала истанбулската 
конвенция и едва ли скоро ще 
го направи. 

между другото аз имам те-
жък опит с един от идеолозите 
на идеята за пол отвъд мъжа 
и жената - джудит Бътлър. 
преди много години в ръцете 
ми попадна книгата “Безпо-
койства около родовия пол” и 
още заглавието ме накара да 
подозирам, че аз и авторката 
няма да станем първи прия-
тели. след това няколко дни 
правих напразни опити да я 
чета, а най-накрая рухнах от 
безсилие и се отказах. доста 
време живях с усещането, че 
съм тъп, но после видях, че 
дори и на родната й американ-
ска земя, Бътлър не е оценява 
докрай - през 1998 година й 
дават награда за лошо писане, 
защото само който не се е оп-
итал да я чете, само той може 
да стои без ужас на мястото си 
като говори за нея. 

другият мотив в защита на 
истанбулската конвенция е 
по-изразителен и смислен. той 
гласи, че това е текст, който се 
противопоставя на насилието 
над жените и заради това тряб-
ва да бъде приветстван. В ар-
гумента има логика и е факт, 
че насилието над жени е нещо 
отвратително, което трябва да 
бъде изкоренено по всякакъв 
начин. проблемът е, че Бъл-
гария и сега има законодател-
ство, което предвижда такава 
защита. 

Но то буксува 
отвратително

много жени в страната мо-
гат да ви разкажат истории за 
това как полицаите на практи-
ка не реагират на сигнали за 
домашно насилие. появяват 
се на място, предупреждават, 
а след това отново отлитат в 
нощта, без да предприемат 
реални мерки. и сега някой 
сериозно твърди, че като при-
емем инстанбулската конвен-
ция това ще промени с магиче-
ска пръчка, така ли? а и тези, 
които смятат, че правата на 

жените не са докрай защите-
ни, спокойно могат да поискат 
някои текстове от конвенцията 
да отпаднат, нали така? само, 
че никой не го прави. Защото 
целта не са правата на жените. 
Целта е да бъде спусното от-
горе и узаконено различното 
от мъжа и жената разбиране за 
пола, което се нарича “трети 
пол”. Всъщност половете вече 
станаха 65. 

изобщо цялата тази дис-
кусия за подробностите око-
ло джендър-идеологията 
цели да ни отклони от най-
важното. Бруталният начин 
по който се опитват да наса-
дят у нас тотално чужди на 
разбирането ни ценности и 
то без какъвто й да е опит за 
елементарна дискусия. както 
всяка нередност в живота ни 
и тази става с много крякане, 
либерален плам, медийна по-
хот и безкрайни обиди към 
всички, които не са в състоя-
ние да разберат какво светло 
бъдеще ни очаква. после се 
появяват поредната порция 
от безродници, които се оп-
итват да ни представят външ-
ни умотворения като някакво 
небесно послание.

а всъщност българите ис-
кат толкова малко - те насто-
яват елитът да не им стреля в 
гърба за пореден път. народът 
прие с мълчание това, че го 
ограбиха, това, че посегнаха 
на бъдещето му. това, че го 
лъгаха толкова много годи-
ни и откри своето упование 
в кротката идея, че един ден 
тази буря ще свърши. само че, 
когато посегнат на ценностите 
му, тогава става страшно. 

опитаха се да пренапишат 
историята и изведнъж Шипка 
се оказа най-посещаваното 
място за 3 март. сега се оп-
итват да посегнат на някои 
вечни неща и след това ще се 
чудят защо тези “тъпи” бъл-
гари, които по план отдавна 
вече не трябваше да мърдат 
и да шават, не само се съпро-
тивляват, но и гледат лошо и 
псуват под мустак. ами за-
щото така се прави, когато ти 
отнемат всичко друго. и се 
опитат да го заместят с джен-
дър-идеология.

НПо-то “Ние идваме” на Хаджигенов и Бабикян негодува  
срещу отказа на вКС да разреши юридическата смяна на пола

Атаката 
на джендър 
идеолозите
ВБългарияопититезапрокарване
наИстанбулскатаконвенция
никоганесеспирали,астават
всепо-истеричнииагресивни
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Популярният актьор и 
режисьор ВЛАДИСЛАВ 
КАРАМФИЛОВ, по-извес-
тен като ВЛАДИ ВЪРГАЛА, 
става част от Инициатив-
ния комитет за провежда-
нето на референдум срещу 
влизането на джендър идео-
логията в българските учи-
лища. Артистът, известен 
със силните си граждански 
позиции, е поредното знако-
во име, което заявява кате-
горичната си подкрепа към 
инициативата на БСП в 
защита на децата и българ-
ското семейство.

n Господин Карамфи-
лов, защо подкрепяте ре-
ферендума срещу джендър 
идеологията? Опасна ли е 
тя за подрастващите?

- това е вид пропаганда с 
безобразия, които заплашват 
поколенията, които следват. 
аз не съм хомофоб и при-
емам избора на всяко чо-
вешко същество да е такъв, 
какъвто е решил, че трябва 
да бъде, ако това го прави 
щастлив и не е заплаха за 
другите. но съм против да 
се натрапва личният избор 
като обществен такъв. ос-
вен всичко друго, тук гово-
рим за неща, които са ясно 
формулирани в Библията и 
това социално противоречие 
мен ме притеснява.

n Мислите ли, че такъв 
референдум може да спре 
навлизането на тази идея 
в българските училища? 
Медиите неглижират въ-
проса. Говорят, че предиз-
борно се отваря темата. 
А вече има доста примери, 
че джендър идеологията е 
проникнала в образовател-
ната ни система.

- нека да направим това, 
което зависи от нас. в мо-
мента говорим за безумство, 
за официално светотатство. 
Сексуалната ориентация на 
човек е личен избор. И в Бъл-
гария по абсолютно ника-
къв начин хората с различна 
сексуална ориентация не са 
дискриминирани, не са пре-
следвани, не са нарочвани. 
няма агресия срещу тях по-
голяма, отколкото има към 

всяко живо същество у нас. 
Самата идея да се препода-
ва в училище за мен е без-
умство. нито е наука, нито 
е философия. тя е  житейско 
себеутвърждаване. това е 
избор на личността, който е 
на емоционална и хормонал-
на основа на първо място, и 
минава през физически тран-
сформации на индивида. но 
това с нищо не е по-различно 
от всяка друга емоционал-
на дилема пред човека. Има 
хора, които са мъже и искат 
да са жени. Живее с усеща-
нето, че е жена, но той не е 
жена, защото е мъж. роден 
е като мъж. той вижда така 
нещата. не се различава по 
никакъв начин от  клаустро-
фобията, например. Човек 
решава, че тесните простран-
ства са убийствени. това е 
негова лична проекция. оз-
начава ли, че трябва да се за-
брани съществуването на за-
творени пространства? тоест 
има много случаи, в които 
човек решава, че е някакъв. 
това значи ли, че цялото чо-
вечество трябва така да по-
строи живота си, че да бъде 
изцяло съобразено с него?

n Безпокойството за 
мен идва от факта, че 
всичко това е насочено 
най-вече към децата в дет-
ските градини и училища. 
Невръстните се манипули-
рат най-бързо и най-лесно. 
Цели се радикална промя-
на за бъдещите поколения. 
Хората са изпаднали в див 
страх за оцеляването си, а 
ние ще се занимаваме със 
смяната на половете...

- неслучайно при вся-
ка диктатура в училищата 
се преподава любовта към 
диктатора. За да може тези 
хора, да се привържат към 
лидера си по рождение. ако 
говорим и за тази страна на 
нещата, свързана с разбира-
нето и толерантността, смя-
там, че всяко дете си има ро-
дители и семейство, където 
трябва да бъде възпитавано. 
не и в училище да се пре-
подава като предмет, като 
ценност, защото става дума 
наистина за пропаганда, а не 
за образователна система. 
освен всичко друго, в тези 
предложения, свързани с 
джендърството, има изклю-
чителна вече ясна и катего-
рична заплаха, че тИ не СИ 
родИтел! Че това дете 

не е твое, то е предИ 
вСИЧко на оБЩеСтво-
то! но не и твое! то е на 
непеотата. организациите 
знаят по-добре от родители-
те кое е най-правилно в от-
глеждането и възпитанието 
на детето. това е много зло-
вещо! много опасно! 

Живеем в някакво ира-
ционално общество, което 
създава свои антиприродни 
закони. в природата всяка 
майка отглежда рожбата 
си до момента, в който тя 
сама може да се грижи за 
себе си и я пуска. не мо-
жеш да определяш всички 
под един знаменател. Ця-
лата тази работа абсолютно 
не е в услуга на така наре-
чената джендърска част. те 
също стават жертви на тази 
демагогия. Идеята е само 
една - следващият фактор 
и обстоятелство, които да 
разделят хората. това е за-
дачата на тази Истанбулска 
конвенция. провокация. За-
щото човечеството и светът 
отидоха в канала. Хората са 
бедни. Хората са нещастни. 
Хората са болни. толкова 
много проблеми има и из-
веднъж отникъде решаваме, 
че ето, виждате ли, сега ще 
делим хората на джендъри 
и неджендъри. това е една 
от основните причини, кои-
то ме карат да се включа в 
Инициативния комитет. 

n Хората, които жела-
ят, къде могат да отидат 
да се подпишат за провеж-
дането на референдума?

- всичко стана много 
бързо. аз си давам сметка, 
че от една страна, дори и 
на половина основанието 
да съществува, тази иници-
атива е вид пиар на БСп. 
но, дай Боже повече таки-
ва пиари да има при всички 
партии - да се занимават с 
неща, които касаят обще-
ството, а не електората, кой-
то да гласува за конкретната 
формация. на този етап най-
бързо и най-стиковано ще 
има подписка там, където се 
намират предизборните цен-
трове по градовете. таЗИ 
каУЗа Ще продЪлЖИ И 
то мноГо по-актИвно 
След ИЗБорИте, понеже 
засяга обществото ни и бъ-
дещето на нашите деца. в 
момента не се дава медийна 
гласност, защото се счита, че 
предизборно се налива вода 

в мелницата на БСп. ако 
след това медиите не й отда-
дат значимостта, която има, 
това доказва категорично, че 
сме продадени като нация.

n Не бива да забравяме, 
че няма бъдеще без мина-
ло. Напоследък обаче сме 
свидетели как с лека ръка 
се махат внушителни мо-
нументи - парчета памет 
от нашата история. Как-
во мислите за премахване-
то на паметниците? 

- И тука нещата са 
страшни. първо фактът, че 
не се сещам на кой съвре-
менник искаме да издигнем 
паметник?! И второто е, че 
посегателството върху един 
паметник е вандалщина. 
паметниците се строят от 
победителите! навсякъде 
има паметници на руските 
войници, загинали във вто-
рата световна война. мону-
ментът на Съветската армия 
не е паметник на СССр, а 
отдаване почит към паметта 
на загиналите. това също е 
акт на разединение, който 
умишлено се провокира. 
обществото трябва да има 
памет. паметникът на Съ-
ветската армия е паметник 
на загиналите във втората 
световна война, не на ос-
вободителите. това, че ко-
мунистическият режим се е 
опитал да втълпи на народа 
си, че те са освободители е 
било политика за времето 
си. Годините са показали 
ясно кой кой е. не могат 
да бъдат лъгани всички за-
винаги. Бутайки паметник, 
заличаваш историята си. И 
освен всичко друго, ти се 
обезличаваш. например, в 
египет пирамидите са били 
на някой фараон, идващият 
след него по всяка вероят-
ност е бил противник на 
режима, който е съществу-
вал преди това. ако ги раз-
руши, заличава тази част от 
историята. И сега нямаше 
да ги има. Бутнахме мав-
золея на Георги димитров 
- построен за една седмица, 
два месеца не можаха да го 
съборят. един от най-по-
зорните вандалски актове! 
като дойде чужденец в Бъл-
гария, в “макдоналдс” ли 
ще го заведеш? в света има 
не повече от 5 мавзолея. 
единият беше в България. 
нещо, което ни отличава-
ше. правеше ни уникални. 

ние го разрушихме, заради 
демагогията на политиците. 

в момента ще посегнат 
на мемориал на цяла епо-
ха, заради демагогията на 
съвременните политици. 
Според мен се прави всичко 
възможно наистина в тази 
държава хората да излязат 
на улицата и да стане страш-
но. при положение че има 
паметник в София на амери-
канските пилоти, загинали 
в небето на България през 
втората световна война. те 
ясно и категорично са хвър-
ляли бомби, които са убили 
хиляди българи! на офици-
алната церемония послани-
кът на СаЩ джеймс Уор-
лик каза, че: “да помнят, е 
това, което живите дължат 
на мъртвите”. това са него-
вите думи и че “с открива-
нето на паметника се изпъл-
нява дълг”... Само аз ли не 
усещам разлика... И още да 
говорим за добри и за лоши, 
това е инфантилизъм.

n Всичко изглежда тол-
кова тъжно, грозно и ужас-
но, че не знам дали изобщо 
можем да открием лъч 
светлина, за който да се 
хванем.

- нищо фатално няма, 
откакто свят светува неща-
та са си такива. винаги е 
имало войни, лагери и раз-
лични интереси. но е има-
ло природа, храна, вода, 
почва, въздух. Хората са 
имали ценности. Сега всич-
ко това е отровено. освен 
телата, отровени са и души-
те на хората. Човечеството 
все повече разбира лъжов-
ността, в която е поставено 
да съществува. а не че се 
е случило нещо фатално. 
Случват се грешни неща. 
Фатално би било, ако тази 
война прерасне в конфликт, 
в който бъдем замесени. 
ние допускаме политиче-
ски демагози заради личния 
си интерес да влияят на об-
ществената безопасност и 
на националната сигурност. 
Светът е полудял! И ако 
навремето нашето поколе-
ние имаше надежда, че след 
като в България е тежко, 
има спасение, като заминеш 
на запад, то сега виждаме, 
че и там нещата са в канала. 
единственото, което ни ос-
тава, е да запретнем ръкави 
и да направим България по-
добро място за живот.

ВЛАДИВЪРГАЛА:

Безумнатаидеяцелидаразделихоратаотново,
тозипътнаджендъриинеджендъри,казва
известниятартистирежисьор,членна
ИКзапровежданетонареферендума
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Интервю на  
Надежда УШЕВА

Това дете  
не е твое,  
то е обществено

СнИмКановаТв



култура12
2023

понеделник
20 март

известният театрален критик и пре-
водач джон Фридман пристига в Бъл-
гария, за да представи “провокирайки 
театъра: кама Гинкас режисира”, съ-
общават от изд. “Сиела”. изданието, 
което изследва гения на един от най-
знаменитите, обсъждани и признати от 
света руски режисьори - кама Гинкас, 
ще има премиера на 21 март от 17,30 
ч. във “Виваком арт хол оборище 5”, 
в присъствието на Явор Гърдев, автор 
на аналитичния и вдъхновяващ пред-
говор. книгата излиза благодарение на 
мСтФ “данаил Чирпански” и с финан-
совата подкрепа на нФ “култура”.

Гинкас, Фридман и Гърдев са били 
част от журито на международния фо-
рум за дипломни спектакли “данаил 
Чирпански” в Стара Загора. мисията 
на фестивала е да създава среда, която 
провокира обмен на идеи, опит и теа-
трални практики. Фестивалът е осно-

ван в памет на младия актьор данаил 
Чирпански и носи не само името му, но 
и неговата страст към театъра, която се 
предава на студентите от цял свят.

“от невероятната съдба на самия 
кама Гинкас - дете в семейство на ли-
товски евреи, по чудо оцеляло от едно 
от гетата по време на Втората световна 
война - до изследването на патологията 
на актьора, на онази “жива плът”, която 
сбъдва творческото въображение, в този 
разговор няма да откриете строги про-
грами с “първо”, “второ”, “трето”, нито 
шаблонни схеми”, посочват издателите.

В изданието са поместени снимки 
и около 35 часа интервюта, записани 
през 2000 г., в които критикът среща 
режисьора - посветил над 30 години 
от живота си “да прави нещата пра-
вилно”, без непременно това да оз-
начава последователност и липса на 
противоречия.

накратко

натозиденсародени

Книжовна премиера в 
Столичната библиотека

Столичната библио-
тека и издателство “Заха-
рий Стоянов” организират 
представяне на книгата 
“Прорези” от Стоян Сгурев 
на 20 март от 18 ч. в зала 
“Вяра” на Столичната биб-
лиотека, пл. “Славейков” 4.

Изложба разказва 
историята на специалност 
„Стенопис” в НХА

Изложба в галерия “Академия” 
е заключителното събитие в чест-
ването на 75-годишния юбилей от 
създаването на специалност “Стено-
пис” в Националната художествена 
академия. Тя представя работата 
на студенти, докторанти и препо-
даватели през последните години. В 
допълнение са показани моменти от 
живота, творчеството и миналото 
на катедрата.

„Разбиване” от Н. Лабют  
с последно представление  
в „I am Studio”

Последното представление 
“Разбиване” - пиеса-триптих от 
световноизвестния американ-
ски драматург Нийл Лабют, е на  
22 март от 19,30 ч. в “I am Studio” в 
София. Режисьорка е Надя Панчева, 
сценографка - Ирина Цапрева, а пре-
водът е на Любов Костова. В главни-
те роли са младите лица на българ-
ския театър Теона Димова, Мартин 
Димиев, Велина Георгиева/Климен-
тина Фърцова и Владимир Солаков. 
Спектакълът е част от “Едногоди-
шен гранд ‘21” на Сдружението за 
независимо изкуство “Spam Studios”.

ДАНИЕЛАДОКОВСКА,адвокат
ЗОЯВАСИЛЕВА,поетеса
НАТАЛИЯГЕРГОВА,журналистка
НИКОЛАЙБУХАЛОВ,олимпийски
исветовеншампионпокану

СНИМКАБНР

Поклонението пред актьора 
Иван Джамбазов, който ни напус-
на на 90-годишна възраст, е на 20 
март от 10 ч. в ритуалната зала 
на Централните софийски гроби-
ща, съобщи Съюзът на артистите 
в България. Роден е на 7 септември 
1932 г. в София. През 1951 г. канди-
датства във ВИТИЗ “Кръстьо Са-
рафов” и в НСА. Приет е и на двете 
места, но избира ВИТИЗ и завършва 
актьорско майсторство в класа на 
проф. Боян Дановски. Играл е в ДТ 
“Стефан Киров” в Сливен, в Са-
тиричния театър, а след това - до 
пенсионирането си, в Младежкия 
театър. Участва в тв постановки и 
рецитали, озвучава повече от хиляда 
дублажа в български и чуждестран-
ни игрални, документални, анимаци-
онни и телевизионни филми за БНТ. 
Поклон пред паметта му!

Сбогуваме се  
с Иван Джамбазов

Юбилейното 50-о пред-
ставление на “дневникът на 
един луд” по Гогол на теа-
тър “кредо” ще се състои на 
20 март от 19,30 ч. на сцена-
та на театър 199 “Валентин 
Стойчев”. премиерата на 
спектакъла на 17 октомври 
2015 г. отбелязва 50-годиш-
ния юбилей на знаковия сто-
личен “театър 199”, който е 
копродуцент на спектакъла и 
на чиято сцена той се играе 
с успех от премиерата си до 
днес, научи дума от нина 
димитрова. 

Спектакълът е отличен с 
номинации за национални-
те награди “икар” (2016) и 
“аскеер” (2016), отличия на 
международния фестивал на 
моноспектакъла “БГмот” в 
Габрово (2016) и на между-
народния фестивал “пиеро” 
в Стара Загора (2021). 

“дневникът на един 
луд” e дяволски смешен и 
тъжен спектакъл за лудост-
та да проявиш достойнство 
в свят, миришещ на хиля-
дарки. режисьорка, авторка 
на сценария и съавторка на 

сценографията е нина дими-
трова. публиката у нас и по 
света познава нейния уника-
лен творчески почерк в зна-
ковите спектакли на театър 
“кредо” - “Шинел” по Гогол, 
“каквото направи дядо, все е 
хубаво” по андерсен, “днев-
никът на един луд” и “реви-
зорЪт” по Гогол. 

“дневникът на един 
луд” е блестящ пример за 
успешна творческа лудост, 
способна да руши клишета 
и да създава нови, необик-
новени светове. Със своя 

спектакъл нина димитрова 
създава нова звезда в българ-
ския театър - Стелиан радев. 
“дневникът на един луд”, 
майсторски защитен от Сте-
лиан радев под брилянтната 
режисура на нина димитро-
ва, вече 8 години доказва, че 
няма “малки хора”, има хора 
без въображение.  

през 2022 г. се състоя 
успешната международна 
премиера на “дневникът 
на един луд” на фестивала 
“транс/мисия” в Жежув, 
полша, на който и между-
народната публика добави 
своите бурни аплодисменти 
за спектакъла.  

Година преди да тикне 
23-годишния Стелиан радев 
в лудницата на Гогол, нина 
димитрова отваря за своя 
студент от натФиЗ клетка-
та на легендарния “Шинел” 
по Гогол, в който двамата ар-
тисти вече 10 години бранят 
свободата на човешкия дух у 
нас и по света. през ноември 
2022 г., заедно с театър 199 
“Валентин Стойчев”, двама-
та артисти отбелязаха 30-ия 
юбилей на неостаряващия 
Гоголев “Шинел” и на теа-
тър “кредо”, превърнал се в 
емблема на независимия те-
атър у нас. 

преди дни Сатиричният 
театър “алеко константи-
нов” обяви, че присъжда го-
лямата награда на името на 
Георги калоянчев “Златен 
кукерикон” за 2023 г. на нина 
димитрова за трите успешни 
творчески десетилетия на ос-
нования и ръководен от нея 
театър “кредо”, разнесъл 
славата на българския театър 
и култура по света.

Джон Фридман представя в София изданието 
„Провокирайки театъра: Кама Гинкас режисира”

СНИМКaГЕОРГИПАСЕВ

Стелиан Радев в “Дневникът на един луд” на Театър “Кредо” 

Театър „Кредо” 
разлиства за 50-и път 
„Дневникът на един луд”
СъссвояспектакълНинаДимитровасъздаденова
звездавбългарскиятеатър-СтелианРадев
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отговоринакръстословицата

отброй53

- Безумна зимна 
нощ е, а аз  

не зная мъж  
или жена  

съм още...

воДоравно:Пипало.Наборка.Атака.Поливаксина.Ор-
линов/Орлин/.Колело.Аеробус."Стаси"."Ветаро".Нарин.Лал.
Девин. Пианисимо. Ирак. "Аналгин". Вист. Ена. Вода. "Моя".
Велиев /Сулейман/. Левиев /Милчо/. Мариот /Едмон/. Поп.
Позитрон.Хормон.Кава.Легион.Курган.Барон.Било.Аладаг.
Копа.Нота.Абанос.Борован.Материк.Сив.Капитани.Лолита
Торес.Ния.Осло.Илико/"Аз,баба,ИликоиИларион"/.Оцелот.
Каламата."Ел".Тив.Пам.Авокадо.Алинея.Лото.Вена.Алтаир.
Салон.Такири.Аскети.Лустро."Нана".Пикапи.Ау.Лаик.Пера.
Микеле.Блинов /Олег/.Бог. "Ти".Среда.Арл.Киви.Кори.Иг-
аново. "Вело". Вазомотор. Сати /Ерик/. Халифе /Ели/. Дъбово.
Ирибар/Хосе/.Нотис.Кметове.Еноти.Новосело.Дирак/Пол/.
"ТИБОР".Ванин/Василий/.ВАИ.Ино/Бернар/.Инари.

отвЕсно:Типове.Озолина/Елвира/.Скачане.Иванов/
Георги/.Полевъд.Зелот.Лав/Къртни/.Каравелова/Екатерина/.
Палети. "Алиготе". Оловина. Илитон. ЛиЛана. Ети. Ар. Акера.
Офиси.Говор.Неврон.Илимани.МОК.Есен."ОПА"."Ион".Ако-
лада.Пигов/Васил/."Инка".Илмен."АБ".Лито."АИК".Радков/
Радко/.АсенАгов.Класика.Аскетизъм.Сбирания.Хуанито.Ал-
кали.Обеди."Онорин".Мордова.Елтепе.Имоти.Арабис.Варгас
/Жетулиу/. Толиати. Сговор. Универмаг. Коц /Аркадий/. Нии /
Хирохару/. Братован. Хаос. Милион. Баретер. "Алено". "Еко".
Лосион."Копелия".Луидори.Салса.Тет.Борисов/Бойко/."Су".
"НаВ.".Рети.Титли.Капот.Ласло.Осинин/Димитър/.Вана.Ре.
Параван. Полтава. Абоба. Костандово. Аниматори. Ротатор.
Тави."Ка".Панония.Монокъл.Ирири.

РЕКА В
НИГЕРИЯ

ГРЪЦКИ
СПОРТЕН
КЛУБ

МЯРКА ЗА
ПОВЪРХНИ-
НА

Г-Я В ОП.
“РУСЛАН И
ЛЮДМИЛА”
ОТ М.ГЛИНКА

ШВЕДСКИ
БАСКЕТБО-
ЛЕН ТИМ

БИВШ
ИТАЛИАНСКИ
ФУТБОЛИСТ

НЕМСКИ
ПРАХ ЗА
ПРАНЕ

ГРАД В
ПАПУА-НО-
ВА ГВИНЕЯ

АНГЛИЙСКИ
ФУТБОЛЕН
МЕНИДЖЪР

НАРОДНОСТ
В ЛАОС

РЕЧНИК: “Азт”, Лае, Рам, Тифлит, Шо.

ИЗТРИВАНЕ

СВОДЕСТИ
ВРАТИ

ПИЕСА ОТ
ЕВРИПИД

ТЕЛЕСНА
КУХИНА С
ТЕЧНОСТ

ВИД ЦВЯТ

ФРЕНСКИ
ФУТБОЛЕН
ТИМ

СТАРИ
БЪЛГАРСКИ
САМОЛЕТИ

ИКОНОМИ-
ЧЕСКИ ИН-
СТИТУТ

ВЕРООТСТЪП-
НИЧЕСТВО

МАНИЕР,
ПОХВАТ

РУСКИ
САМОЛЕТИ

ПРИБОР

БИВШ РУСКИ
СЪСТЕЗАТЕЛ
ПО КЛАСИЧЕ-
СКА БОРБА

ПОХОДИ

ЗНАК В МАТЕ-
МАТИКАТА

НЕМСКИ УЧЕН,
ОСНОВАЛ
МИКРОБИО-
ЛОГИЯТА

ГРАД В
БЪЛГАРИЯ

ЗЛОБА

/МН.Ч./

ЦВЯТ НА
КОЖАТА

ЗАМРЪЗНА-
ЛА ВОДА

ШАХМАТНИ
ФИГУРИ

ВОДНО
РАСТЕНИЕ

ЖИВОТИНСКА
МАЗНИНА

ЧАСТ ОТ
БОКСОВ МАЧ

ДРЕБНИ
ПЛОДОВЕ

ВИД
НАРКОТИК

МАГАЗИНЕР
В БАКАЛИЯ

РЕКА В
СИБИР

ИНДИЙСКИ
ПИСАТЕЛ
/1917-2007/

БЕЗСПОРНИ
ПОБЕДИТЕЛИ

ОБРАБОТКА
НА ЗЕМЯТА

РУСКИ
ВЕРТОЛЕТИ

ЧАСТ ОТ
ТЯЛОТО

Г-Й В РОМАНА
“АРТАМОНОВИ”
ОТ М. ГОРКИ

ГРАД ВЪВ
ФРАНЦИЯ

ГРАД В
БЕНИН

ДРЕВНО
ПЛЕМЕ НА
О.ОГНЕНА
ЗЕМЯ

ИРЛАНДСКИ
ОСТРОВ

ПЛАНИНСКА
ВЪРБА

МУЗИКАЛНИ
УКРАШЕНИЯ

РУСКИ
САМОЛЕТИ

РАЗМЕСТВА-
НИЯ НА
ВОЙСКИ

ГРЪЦКА ИНФ.
АГЕНЦИЯ

ОПЕРА ОТ
Х.ФРИЙМЪН

БИВШ
ПРЕМИЕР
НА ЯПОНИЯ

НАША ДЖАЗ
ПЕВИЦА

РАЗДВОЕН
ДЪРВЕН
ПРЪТ

НАШЕ
ЛЕКАРСТВО,
ДОБИВАНО
ОТ КОКИЧЕТО

РЕКА В
НИДЕРЛАНДИЯ

ПРОВОДНИ-
ЦИ ЗА ЕЛ.
МАГНИТНИ
ВЪЛНИ

ГРАД В
АНГЛИЯ

СТИХОТВО-
РЕНИЕ ОТ
АДАМ
МИЦКЕВИЧ

Борис БЕРОВ



справочник14
2023

понеделник
20 март

хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

Йоан,сергийипатра-
кий и други отшелници
загинализавярата

От VII век околностите
наЙерусалимнепрестанно
сеподлагалинанападения
от хищните сарацини. Те
не щадели дори мирните
отшелнически обители,
макар в тях да живеели
пустинници, които нямали
никаквибогатства.

Веднъж във време на
всенощното богослужение
срещу Връбница в лавра-
та “Св. Сава” дошъл слух,
че варварите се готвят да
нападнат обителите. Бра-
тята решили да не се от-
теглят от лаврата, понеже
били предадени всецяло
на Господа. Те не се боя-
ли от смърт. Почнали още
по-пламенно да се молят,
готвейки се да преминат в
по-добрияживот.

На Велики четвъртък
сарацините нападнали ма-
настира и убили няколко
иноци. Другите събрали в
църква и започнали да ги
разпитват къде са скрити
манастирскитесъкровища.

-Непроливайтенапраз-
нокръвтани-кроткоотго-
ворили иноците. - Толкова
злато ние никога не сме
имали. Вземете простите
нидрехи.Другоимущество

унаснещенамерите.
Варварите не повяр-

вали на думите им и чрез
мъчения искали да узнаят
къдесаскритисъкровища-
таим.

Ималовманастирапе-
щера, в която някога се
подвизавалсв.Сава,осно-
вателят на лаврата. В нея
затворили всички иноци,
пред входа на пещерата
натрупали сухи клони и
запалили голям огън. Ино-
цитесезадушили,аварва-
рите продължавали да ги
питат за скритите съкро-
вища, но в отговор чували
само молитви към Бога от
задушаващитесебратя.

Осемнадесет души ум-
рели в пещерата; други
били посечени с меч или
по друг начин, мъчени до
смърт. Известни на Църк-
вата са само имената на
Йоан,СергийиПатракий.

05.55 Денятзапочва
09.20 100%будни
11.00 Култура.БГ
12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу/п/

14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Вечнитетайни”-анимаци-

оненфилм
14.45 “Децатаотулица“Чайка”-

анимационенфилм
15.00 “Принцеса Лилифее” - 26-

сериенанимационенфилм
15.15 “Да живеят рицарите” - тв

филм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Парламентарни избори

2023:Диспути
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Ощеотденя-коментарно

предаване
19.00 Последният печели - за-

бавно-познавателно се-
мейнокуизшоу

20.00 Посветаиунас
20.30 ГласоветенаБългария
21.00 История.bg
22.00 “ДанадживеешЕскобар”-

твфилм/23епизод/(16)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Внедрени” - тв филм

/9епизод/(14)
00.25 100%будни/п/
02.00 Култура.БГ/п/
03.00 Малкиистории/п/
03.10 Бразди/п/
03.40 “Да живеят рицарите” - тв

филм/п/
04.10 Посветаиунас/пот20.00

ч./
04.40 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска/п/
05.40 Телепазаренпрозорец

днес вторник сряда четвъртък

ПрОМЕНЛИВО КраТъКДъжД КраТъКДъжД ПрЕДИМНОСЛъНЧЕВО

максимални максимални максимални максимални

00.05 Цветен следобед с Елена
Пенчукова(п)

01.30Музикалнопредаване
02.20 Шевица с Ивайло Шопски

(п)
03.15 Контра със Страхил анге-

лов(п)
04.15Хубаваси,татковино
05.20 Цветен следобед с Елена

Пенчукова(п)
06.50Музикаленантракт
07.30Документаленфилм
08.05 Дискусионен клуб с Вели-

зарЕнчев(п)
09.00 Шевица с Ивайло Шопски

(п)
10.00ТВпазар
10.15 Лява политика с алексан-

дърСимов(п)
11.15ТВпазар
11.30Музикаленантракт
12.00Хубаваси,татковино
12.30ТВпазар
12.45 Студио Икономика с Нора

Стоичкова(п)
13.45Музика/Докфилм
14.00НашиятследобедсБСТВс

ЕленаПенчукова
15:00ТВпазар
15.30Новини
16.00Документаленфилм
16:25ТВпазар
16.30 Думата е ваша - открита

линия
17.30ТВпазар
17.45Музикаленантракт
18.00Документаленфилм
18.30Новини-централнаемисия
19.15актуалноотденя
20.00 Контра със Страхил анге-

лов
21.00Предизборностудио(п)
22.00ТВпазар
22.15Новини-централнаемисия

(п)
22.45актуалноотденя(п)
23.20 Контра със Страхил анге-

лов(п)

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иалександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30Премиера:“Опасниулици”-

сериал,с.16
17.00bTVНовините
17.30 “Лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00“Survivor7”-приключенско
риалити,с.7

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30“Татенца”-сериал,еп.66
00.20“Катонакино”-предаване

закино
00.30 “Столичанивповече” -се-

риал,с.6еп.2
01.20“Скъпинаследници”-сери-

ал,еп.122
02.10bTVНовините/п./
02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“Лицевлице”/п./

06.00 “Здравей, България” - су-

трешенблок

09.30 “На кафе” - предаване на

NOVA

12.00 НовинитенаNOVA

12.30 “Наследство” (премиера) -

сериенфилм

13.30 “Остани с мен: Завинаги”

(премиера)-сериал

15.00 “Не ме оставяй” (премие-

ра)-сериенфилм

16.00 НовинитенаNOVA

16.10 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу

17:00 “Семейнивойни” - телеви-

зионнаигра

18:00 “Голямото преследване”

(премиера)-телевизионна

игра

19.00 Новините на NOVA - цен-

тралнаемисия

20.00 “Hell’s Kitchen България”

(нов сезон) - риалити, се-

зон5

23.00НовинитенаNOVA

23.30 “Специален отряд” - сери-

ал,сезон1

00.30 “Черниятсписък” (премие-

ра)-сериал,сезон7

01.20 “Престъпни намерения” -

сериал,сезон2

02.00 “Ямата”-сериенфилм

03.40 “Останисмен:Завинаги”-

сериал/п/

05.20 “Пресечна точка” - публи-

цистичношоу/п/

18
oC 15

oC 14
6C 19

0C

православенкалендар

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Днешният ден може да 
бъде доста плодотворен, 
ако се посветите на твор-
чески дейности.

Гледайте да следвате 
правата линия - движе-
нието на зиг-заг днес не е 
уместно. 

Днес ще сте много взиска-
телни към хората около 
себе си. Не прекалявайте, 
за да не се скарате.

Финансови операции ще 
са успешни в днешния ден. 
Опитайте се да приклю-
чите важни срещи.

Не се опитвайте да влияе-
те на друг човек, защото, 
дори да е за добро, не е 
склонен да ви послуша.

Ще избухвате лесно и ще 
ви е по-трудно да сте 
деликатни или диплома-
тични с хора, които ви 
дразнят. 

Опитайте се да не наказ-
вате хората около себе 
си за минали грешки и да 
простите. 

Развоят на събитията 
днес ще зависи от вас да 
поемете управлението им 
в свои ръце. 

Чувствителни сте спрямо 
всяка проява на несправед-
ливост, но може вие да 
постъпите некоректно.

Не пилейте енергията си 
на вятъра, а я вложете в 
нещо конкретно - напри-
мер в работа.

Денят е чудесен да дейст-
вате, преценете приори-
тетите си в този момент 
и насочете усилията си 
към тях.

Ако човекът до вас ви 
ядосва, споделете как се 
чувствате, вместо да та-
ите недоволството.

скръбнавест

Църкватапочитана20мартпреп.отци,избитивманастира“св.сава”

ице, приятелю, всич-
ки искрено вярвахме, че 
ще пребориш коварната 
болест, защото толко-
ва жизнелюбив и силен 
беше духът ти, така без-
гранична и всеотдайна - 
обичта и подкрепата на 
твоето семейство.

в нас завинаги ще 
остане скъпият и ведър 
спомен за неуморния но-
винар, за находчивия и 
опитен журналист с нюх към инте-
ресните и значими факти, към стой-
ностните хора и каузи; за отзивчивия 
и добронамерен колега и приятел, 
който не поставяше условия и не тър-
сеше гаранции, с готовност грабва-
ше подхвърлена идея или отправена 

молба да напише текст, 
да направи снимки; кой-
то беше готов по всяко 
време да сподели знания 
и контакти, да съдейства 
с каквото може.

Христо Христов 
беше кореспондент на в. 
дУма в стара Загора и 
областта доста години, 
както и на други перио-
дични издания, и винаги 
с любопитство четяхме 

неговите публикации.
екипът на дУма изказва събо-

лезнования на семейството и близ-
ките на Христо.

Благодарим ти за приятелството 
и колегиалността! почивай в мир, 
ице!

Поклонението е на 20 март от 10,45 до 12 ч.  
в църквата “Св. Николай Чудотворец” в Стара Загора

И Христо Христов 
отиде при звездите
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левски прегази арда с 3:0 в кърджа-
ли в предпоследния мач от 24-тия кръг в 
efbet лига. "сините" в резервните жълти 
екипи изиграха най-силния си мач през 
2023 г. и постигнаха трета поредна и най-
изразителна победа.

на стадион "арена арда" бразилците 
роналдо (6) и рикардиньо (32) осигуриха 
успеха на 26-кратните шампиони, а иве-
лин попов (48) оформи "класиката" с гол 
от дузпа. така левски се изстреля на чет-
въртото място с 41 г. - на 7 след Цска 
1948, на 15 след шампиона лудогорец и 
на 19 след "вечния съперник" Цска. от-
борът от "Герена" е с 2 т. пред локо пд, 
който игра снощи с Ботев пд. 

срещата започна страхотно за гостите, 
след като Уелтън изпревари илия Юруков 
и центрира в наказателното поле, където 
непокритият роналдо (6) от въздуха сложи 
край на головата си суша. ивелин попов 
намери Жереми петрис отдясно, който  
центрира остро в наказателното поле към 
рикардиньо (20), но той стреля над врата-
та. после ел мами тетах навлезе в нака-
зателното поле на гостите, подхлъзна се 
и падна. мавританецът поиска дузпа, но 
главният рефер радослав Гидженов даде 
сигнал играта да продължи. 

Филип кръстев намери ивелин по-
пов на 20 м от вратата. попето шутира, а 
рикардиньо (32) отклони удара му неспа-
сяемо за вратаря анатолий Господинов. 

Бившият халф на левски радослав 
Цонев (40) шутира опасно, но пламен 
андреев изби в корнер. В продължение-
то Уелтън поде атака отляво, подаде към 
попов, а той към роналдо, но прострелно-

то му центриране по земя не бе засечено 
от сънародника му рикардиньо. 

скоро след паузата Юруков фаулира 
рикардиньо в наказателното поле и рефе-
рът посочи бялата точка. ивелин попов 
стреля безкомпромисно в десния ъгъл 
за 0:3. след корнер капитанът на арда 
милен Желев (58) от точката на дузпа-
та стреля над вратата. тетах излезе сам 
срещу вратаря пламен андреев и опита 
да го излъже, но се забави и капитанът на 
"сините" блокира удара му. страничният 
рефер вдигна засада в тази ситуация, но 
повторенията показаха, че няма такава. 

Цонев (67) опита шут от фаул от 25-
30 м, но вратарят андреев изби в корнер. 

Господинов (83) лиши "сините" от чет-
върти гол. ел джемили и петрис комби-
нираха отляво, защитникът върна от аут-
линията към дузпата, откъдето Уелтън 
стреля право във вратаря на арда. ноа 
сонко сундберг (89) си изкара пети жълт 
картон от началото на сезона и ще бъде 
наказан за следващия мач срещу локо сф 
след подновяването на първенството.

треньорът станимир стоилов записа 
юбилеен мач №250 в елита на България 
- 164 срещи начело на левски, 53 - на Бо-
тев пд, и 32 - на литекс. Хасковлията има 
157 победи (2 служебни), 53 равенства и 
40 загуби. само 2 пъти той е наказван с 
червени картони на скамейката.

рЕзултати

глЕдаЙтЕ

По Диема СПорт
Футбол
15.15 Спартак Пл - Крумовград
17.30 беласица - Спортист Св
20.00 обзор на кръга в efbet лига
По макС СПорт 4
22.00 Мирандес - Ейбар
0.00 барселона - Реал М (п)
По Диема СПорт 2
20.30 обзор на кръга 
във Висшата лига
21.30 обзор на кръга за ФА Къп
По Диема СПорт 3
18.30 Неделен обзор на бундеслигата
19.30 обзор на кръга в лига 1
ФоРМулА 1
20.30 обзор на ГП 
на Саудитска Арабия
По макС СПорт 1
АВтоМобилизъМ
12.00 Състезание 
в Джорджия от Nascar Cup Series
тЕНиС
16.00 обзор на ATP 1000 
в индиън уелс
КолоЕзДЕНЕ
16.15 обиколка на Каталуния, 
I етап
ФЕхтоВКА
16.15 Гран при в будапеща

XXIV кръг
Арда - Левски 0:3 0:1 роналдо (6) 

0:2 рикардиньо (32) 0:3 ив. попов (48-д); 
Ботев Вр - Пирин 0:0; ЦСКА - Спар-
так Вн 1:0 Гарсес (14); Хебър - Лудого-
рец 1:3 0:1 делев (22) 1:1 Валпорт (44) 
1:2 делев (70) 1:3 тиаго (90+4); Берое - 
ЦСКА 1948 1:3 0:1 Чочев (10) 0:2 тито 
(35) 1:2 трибуле (36) 1:3 русев (86), Чк: 
каскардо (Б-79); Черно море - Септем-
ври 3:0 1:0 сула (5) 2:0 иса (39) 3:0 дро-
баров (67); Локо Сф- Славия 1:0 Фран-
са (53); снощи: Ботев пд - локо пд. 

XXIII кръг
дунав - лудогорец-2 0:1; струмска 

слава - Ботев пд-2 1:0; миньор - Вито-
ша Б 1:1; созопол - етър 0:2; марица - 
Янтра 3:0; литекс - добруджа 1:0; Цска 
1948-2 - монтана 1:0; днес, 15.15: спар-
так пл - крумовград; 17.30: Беласица - 
спортист св. 

Ботев Враца изпусна 
трите точки срещу госту-
ващия пирин и мачът от 
24-тия кръг на efbet лига 
между борещите се за спа-
сение тимове завърши 0:0. 
Врачани бяха по-активни 
в нападение. Браян переа 
се освободи пред наказа-
телното още в първата ми-
нута, но не уцели вратата. 
даниел Генов (16) шутира 
в ръцете на Янко Георгиев. 
после непокритият переа 
стреля с глава отблизо, но 
Георгиев отби удара му.

Ботев пропиля най-
доброто си положение за 
второто полувреме след 
близо час игра. Удар на 
Генов бе отбит от защи-

тата на пирин и топката 
попадна в краката на непо-
крития клери сербер, но 
и неговият шут бе отразен 
от Янко Георгиев. преди 
паузата заради национал-
ния отбор Ботев остана 
11-и с 23 т., а пирин е 14-и 
с 20 - с 4 пред Хебър и 8 
пред спартак Вн.

“много съм доволен и 
от играта, и от резултата, 
който постигнахме. Враца 
е негостоприемно място 
във футболен аспект. дани 
моралес е направил много 
добър отбор. имахме мал-
ко ситуации за гол, но ни-
кой не иска от нас да игра-
ем красив футбол. трябва 
да се борим за всяка точка, 

за да имаме спокойствие. 
трябва да вървим с малки 
крачки напред”, каза тре-
ньорът на пирин Христо 
Янев.

Бразилският наставник 
на врачани даниел мора-
лес заяви, че липсата на 
самочувствие в завършва-
щата фаза е лишило тима 
му от победата. “поздра-
вявам момчетата за себе-
раздаването. Всичко се по-
лучи добре, но не успяхме 
да вкараме гол. няма да 
навеждаме глава и ще се 
борим докрай. създадо-
хме много положения, но 
не успяхме да завършим 
нито една атака”, заяви 
моралес.

Шведът златан ибрахимович вкара гол от дузпа срещу удинезе 
и стана най-възрастният голмайстор в италия - на 41 години и 166 дни, 
но Милан загуби като гост с 1:3 в 27-ия кръг на Серия “А”

Пирин измъкна 0:0 от Ботев във Враца

Левски влетя в топ 4
„Сините”прегазихаАрдас3:0вКърджали

СнимКАГонГ.бГ

играчите на левски сразиха Арда в Кърджали с 3:0 
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американката микаела Шифрин спечели гигантския слалом 
във финалите за Световната купа по ски-алпийски дисциплини в 
Солдеу, андора, и записа рекордна 88-а победа. така тя подобри 
и личното си постижение по точки - 2206, с 2 повече от сезон 
2018/2019. Шифрин вече е и абсолютна рекордьорка по победи 
(21) в гигантски слаломи от Световната купа, като изпревари с 
един успех доскорошната лидерка в класацията Френи Шнайдер 
(Швейц). през този сезон Шифрин спечели за пети път Светов-
ната купа и малките глобуси в слалома и гигантския слалом. 

Шифрин влезе в състезанието с победи в 6 от последните 7 
старта и бе категоричен фаворит в Солдеу. носителката на крис-
талния глобус оправда високите очаквания и бе над всички в 
първия манш, записвайки време 56,60 сек. - на 0,62 сек. пред Ва-
лери Грение (кан) и на 0,63 пред марта Басино (ит). петра Влъ-
хова (Слвк), която вървеше втора в класирането в дисциплината, 
отпадна от състезанието, а третата - лара Гут-Бехрами (Швейц), 
даде едва шесто време.

Във втория манш изненадващо водеше теа луис Стьернезунд 
(нор), но с последния стартов номер  Шифрин направи премере-
но спускане и завърши с 0,06 сек. пред норвежката.

Грение остана трета - на 0,20 сек. зад Шифрин. Гут-Бехрами 
завърши четвърта и спечели второто място в дисциплината за 
сезона - на 268 т. зад Шифрин.

СнимкаБТа

“Царицата на алпийските ски” Микаела Шифрин (в средата) триумфира и в последния гигантски 
слалом за Световната купа в Солдеу, пред Теа Луис Стьернезунд (вляво) и Валери Грение

Шифрин счупи 
два рекорда в ските

най-добрият български ски-
ор в последните години алберт 
попов завърши 12-и в послед-
ния слалом за сезона от Све-
товната купа по ски-алпийски 
дисциплини. попов бе девети в 
първия манш в андорския зимен 
център Солдеу, а във втория 
стартира добре, но не успя да 

запази темпото до края и остана 
на 1,72 сек. след победителя ра-
мон Ценхойзерн (Швейц).

тази година водещият бъл-
гарски алпиец спечели първия 
си подиум в слалома за Ск в 
палисейдс тахо, СаЩ, през 
февруари, но този път не успя да 
запише ново класиране в топ 10.

Ценхойзерн поведе след 
първия манш и успя да защи-
ти аванса си, финиширайки с 
общо време 1:54,87 мин. Вто-
ри остана лукас Бротен (нор), 
който спечели малката Светов-
на купа в слалома. той бе вто-
ри след първия манш и запази 
мястото само на 0,06 сек. след 

победителя. призовата тройка 
допълни друг норвежец - Хе-
нрик кристоферсен, на 0,63 сек. 
след Ценхойзерн.

В крайното класиране за 
малката Световна купа в слало-
ма Бротен спечели с 546 т. Вто-
ри остана кристоферсен с 494 т., 
пред Ценхаузерн - 467 т. алберт 

попов зае 15-о място със 182 т.
В генералното класиране 

за Световната купа швейцаре-
цът марко одермат завърши 
първи с рекордни 2042 т., пред 
александър омод килде (нор) 
- 1340, кристоферсен - 1154, и 
др. Със 182 т. попов завърши 
44-ти.

ансамбълът на България за жени спечели 
сребърен медал в многобоя в атина в първия 
турнир за годината за Световната купа по ху-
дожествена гимнастика.

Женина трашлиева, София иванова, ка-
мелия петрова, рейчъл Стоянов и радина 
томова събраха 64,700 т. след пето място с 
33,950 т. в съчетанието с пет обръча. Бъл-
гарките завършиха първи на три ленти и две 
топки, макар и с по-нисък резултат - 30,750 т. 
Световните шампионки от София 2022,  во-
дени от Весела димитрова и помощничките 
й михаела маевска и Ясена Стойнева, се из-
качиха на второ място в крайното класиране.

Грациите се класираха и за двата фина-
ла на уредите. титлата в многобоя извоюва 
ансамбълът на израел с 65,450, а бронзовия 
медал заслужи тимът на Бразилия с 63,850.

В многобоя при жените Стилияна нико-
лова спечели сребро със 129,550 т., а Боряна 
калейн взе бронз със 127,600. николова беше 
оценена с 33,600 на обръч, 33,450 на топка, 
29,950 на бухалки и 32,550 на лента. калейн 
остана трета с оценки съответно от 32,750, 
33,400, 29,450 и 32,000. Златото заслужи Со-
фия рафаели (ит) със 131,750 т. (34,850 на 
обръч, 32,650 на топка, 33,250 на бухалки и 
31,000 на лента).

Златислава Чуканова (50 кг) се класира на осминафиналите на Светов-
ното първенство по бокс за жени в ню делхи, индия. тя отстрани с 5:0 
съдийски гласа филипинката айра Вийегас. Във втория кръг утре вечер Чу-
канова ще срещне ингрит Валенсия (кол). 

Севда асенова (48) донесе първата българска победа на Световното. ев-
ропейската шампионка преодоля с 3:2 съдийски гласа (29:27, 27:28, 27:28, 
29:26, 29:26) Сусма тананг (непал) и също се класира на осминафиналите, 
където ще срещне ингрид Гомес Галисия (мекс).

Венелина поптолева (52) загуби с 2:3 (30:27, 28:29, 30:27, 27:30, 28:29) 
от тхи нгок тран нгуен (Виет) в много равностоен мач. аслъхан мехмедо-
ва (60) отпадна след загуба с 0:4 съдийски гласа от ала ивашкевич (Блрс). 

единствената ни световна шампионка в бокса Станимира петрова бе 
оперирана по спешност в ню делхи от камъни в бъбреците преди началото 
на шампионата, бойкотиран от 20 държави заради руския президент на све-
товната федерация Умар кремльов.

Българинът пьотр нестеров 
спечели титлата на двойки на тур-
нира по тенис в Шарм ел Шейх, 
египет (награден фонд $15 000). 

нестеров и партньорът му 
алек Бекли (рЮа) бяха четвърти 
поставени в схемата и надигра-

ха на финала №3 - алекс кнаф 
(люкс) и Якоб Шналтер (Гер), с 
3:6, 6:3, 10-8 за 74 минути.

За нестеров това е втори тро-
фей от ITF на двойки в кариера-
та след турнира в Созопол през 
2022 г.

Алберт Попов 
е 12-и в Солдеу
Българинътостана15-и
заСветовнатакупанаслалом

Сребро за ансамбъла и Николова
 в Атина, бронз за Калейн

СнимкаБФХГ

Стилияна Николова заслужи сребро,  
а Боряна Калейн - бронз, в многобоя  
за Световната купа в Атина

Победи на Чуканова и Асенова 
на Световното по бокс

Нестеров е шампион  
на двойки в Египет

Лукас Бротен със Световната купа на слалом


